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Dobřichovická škola 
stavbou roku

V úterý 13. října proběhlo v Betlémské kapli slav-
nostní vyhlášení vítězů architektonické soutěže 
“Stavba roku 2015”, pořádané Nadací pro rozvoj 
architektury a stavitelství. Jedná se o nejprestiž-
nější architektonickou soutěž každoročně vyhla-
šovanou v České republice. Jak jsem již psal v čer-
vencovém vydání Informačního listu, byla do 
této soutěže autory projektu přihlášena stavba 
nové školní budovy v ulici 5. května. Naše škola 
byla z  více než 70 projektů nakonec odbornou 
porotou vybrána do užšího výběru 15 staveb, 
nominovaných na titul Stavba roku 2015. Na 
slavnostním ceremoniálu, na nějž byli pozváni 
autoři projektů, zástupci investorů a dodavatelů 
nominovaných staveb, byla vybrána pětice nej-
lepších staveb, které titul Stavby roku obdržely. 
A  právě naše dobřichovická škola se do vítězné 
pětice staveb probojovala a od nynějška se může 
titulem Stavba roku 2015 právem pyšnit. Dalšími 
čtyřmi vítěznými projekty jsou Komenského 
most v Jaroměři, Zpřístupnění a nové využití NKP 
Hlubina v  Ostravě, Podzemní komplex v  severní 
části Staroměstského náměstí v  Mladé Boleslavi 
a  Nástavba Vysoké pece č. 1 v  Ostravě-Vítkovi-
cích.

Přístavba nové školní budovy v ulici 5. května 
tvoří již více než rok architektonickou dominantu 
centra Dobřichovic. Její realizaci však předchá-
zelo několik let usilovné práce mnoha lidí, kteří 
si všichni zaslouží poděkování. Především jsou 
to autoři projektu architekti Oldřich Hájek a Jaro-
slav Šafer, zástupci dodavatele, jímž je firma Sub-
terra, pánové Petr Kajer a  Tomáš Hadáček, pan 
Tomáš Novák ze společnosti Edifice, který měl na 
starosti projektové a cenové řízení stavby a pan 
Josef Tichánek, který na škole prováděl technický 
dozor. Stavba školy by se neobešla ani bez kaž-
dodenní spolupráce s  ředitelem školy Bohusla-
vem Stejskalem, který, kromě jiného, po dobu 
stavby musel zajistit výuku v náhradních prosto-
rách. Zvláštní poděkování pak patří mému před-
chůdci ve funkci starosty Michaelu Pánkovi, který 
přístavbu školy prosadil, zajistil na ni potřebné 
financování, především však sestavil kvalitní 

tým lidí, díky nimž se podařilo prvotní archi-
tektonickou studii zhmotnit v  budovu, která se 
stala stavbu roku 2015. Věřím, že udělení titulu 
stavby roku je pro všechny, kteří se na vybudo-
vání naší nové školy podíleli, tou nejlepší satis-
fakcí. Pro pana architekta Hájka pak bylo získání 
„Stavby roku“ zároveň skvěle načasovaným 
dárkem k  jeho narozeninám, které v den předá-
vání tohoto ocenění zrovna slavil.

Věřím, že naše škola bude sloužit mnoha 
generacím budoucích žáků a pohled na ni bude 
i  v  budoucnu ukázkou té nejlepší architektury 
naší doby.

Již dvacátý mostový ples

V  sobotu 28. listopadu se bude konat, tak jako 
každoročně, již tradiční Dobřichovický mostový 
ples. Letos to bude jubilejní, již 20. ročník. První 
ples, pořádaný obcí Dobřichovice, se konal při 
příležitosti otevření nového mostu přes Berounku 
v  roce 1996. K  tanci bude letos hrát Gurma-
nia Band a  od 24:00 skupina Mezcla Orquesta, 
hrající kubánskou a  latinskoamerickou hudbu. 
Kromě předtančení profesionálních tanečníků 
se můžeme těšit i na vystoupení skupiny Rebels 

O.K., které jsou mistryněmi světa ve skákání přes 
švihadla. Prodej vstupenek na ples bude, tak 
jako obvykle, od začátku listopadu v sekretariátu 
městského úřadu. Před plesem se opět můžeme 
těšit na adventní trhy, které se konají od sobot-
ního rána na zámku a v 17:00 na ohňostroj, který 
připravuje každoročně firma Pyro – Jiva ze Všenor. 
Srdečně vás na adventní trhy i na ples zvu.

Stavební aktivity v Luhu

V  uplynulých týdnech byla provedena oprava 
a vyčištění odvodňovacího příkopu ve Všenorské 
ulici. Zároveň bylo na konci tohoto příkopu, který 
je vyústěn propustkem procházejícím protipo-
vodňovou hrází, osazeno stavítko, které zamezí 
průnik vody z  Berounky v  případě povodní. 
Naopak v  případě déletrvajících dešťů umožní 
opravený odvodňovací systém lepší odtok dešťo-
vých vod z oblasti Luhu.

U železničního podchodu směrem ze Vše-
norské ulice byla upravena zpevněná plocha se 
stojany na kola s  kapacitou cca 20 bicyklů. Tuto 
plochu bude, v  případě potřeby, možno rozšířit 
a opatřit dalšími stojany na kola.

Petr Hampl

Slovo starosty

Foto na titulní straně: Letecký pohled na centrum Dobřichovic s novou školou. Autor Hynek Moravec.

Fotografie plakety, která byla předána starostovi při vyhlášení výsledků soutěže „Stavba roku“

Záběr z besedy Josefa Klíma s osobnostmi našeho regionu, tentokrát s Janem Rosákem

Pohled na zástupce vítězné stavby Přístavba 
školy v Dobřichovicích při předávání ocenění. 
Zleva stojí ředitel školy Bohuslav Stejskal, dva 
zástupci projekční kanceláře AED Aleš Marek 
a Tomáš Volný, místostarosta Michael Pánek, sta-
rosta Petr Hampl, architekti Oldřich Hájek a Jaro-
slav Šafer.



3

10/2015

Domácí zpravodajství

Příspěvky členů zastupitelstva

Bezpečnost chodců 
v Dobřichovicích

Vzhledem k tomu, že doprava v obci je zejména 
na některých místech velmi intenzivní, mělo 
by být jedním z  úkolů města neustále praco-
vat s  náměty na zvýšení bezpečnosti chodců 
a vyhodnocovat varianty možných opatření.

I když za poslední desetiletí byla v této oblasti 
realizována řada opatření, některá místa v  obci 
jsou pro občany stále velmi nebezpečná. Jedná 
se zejména o  ulici Tyršovu, ulici Palackého a  o 
ulici Pražskou. Situace není dobře vyřešena ani 
v  některých oblastech na Brunšově, v  lokalitě 
Dědina či Pod Bukovkou

Je jasné, že rozšířit silnice není možné a  na 
některých místech se lepší řešení hledají těžko, 
přesto existuje řada opatření, která mohou 
pomoci. Jde například o příčné prahy, zpomalo-
vací semafor, zábradlí mezi chodníkem a vozov-
kou, osvětlení místa se zábradlím, změna povrchu 
vozovky a řada dalších. Vzhledem k tomu, že ulice 
Tyršova a Pražská, jsou krajské komunikace, musí 
opatření navrhovat Středočeský kraj.   FOD pro-
věřoval možnosti realizovat tato opatření, a  jak 
jsme se dozvěděli, minimálně každé dva měsíce 
navštěvuje město tzv. cestmistr z krajské údržby 
silnic, se kterým lze jednotlivá místa konzultovat 
za účelem navržení nejvhodnějších opatření.     

Schéma Tyršovy ulice s vyznačením míst, kde 
vidíme problémy z pohledu chodců viz obrázek:
1. Oblast v Tyršově ulici u železničního přejezdu 

a mostu:
  Chodci ze strany kempu prakticky nemohou 
bezpečně přejít ulici Tyršovu na most (chybí 
přechod i chodník).
  Zrušený přechod pro chodce za přejezdem 
u  mostu se stává nebezpečným místem – 
lidé jsou tam na přechod zvyklí a  přechá-
zejí, naproti tomu pro auta už tam přechod 
značený dopravní značkou není. (Pozn. 
přechod neodpovídal normě, hrozilo, že 
auta uvíznou při dávání přednosti za závo-
rami.)

2.  Křižovatka Tyršova ulice a  ulice Strmá a  U 
Rokle (a podobně i následující křižovatka):
Situace je tam velmi nepřehledná pro chodce 
i  vyjíždějící automobily. Přechod pro chodce 
není možný podle norem udělat, ale přesto 
je třeba navrhnout alespoň dílčí opatření 
ke zvýšení bezpečnosti. Možná by pomohl 
semafor pro vyjíždějící auta.

3.  Tyršova ulice křižuje Svážnou ulici s  přecho-
dem pro chodce u přejezdu:
Auta bývají velmi rozjetá z  kopce nad pře-
chodem pro chodce. Přechod pro chodce 
není běžně automobily respektován. Možná 
by pomohlo alespoň zvýraznění přechodu 
užitím červeného pásu asfaltu či nějaké opat-
ření ke snížení rychlosti.

4.  Chodník i  komunikace jsou v  některých čás-
tech Tyršovy ulice velmi úzké. Neexistuje 
žádná bariéra např. zábradlí mezi chodci 
a  automobily. V  případě pádu např. dítěte 
nebo seniora hrozí smrtelný úraz.

5.  Za deště jsou cestou na nádraží ostřikováni 
chodci některými projíždějícími automobily. 
Opatření se hledá těžko, pokud si to řidiči 
sami neuvědomí.
Ale existuje řada dalších nebezpečných míst 

v jiných ulicích, a za tímto účelem navrhujeme, aby 
byla zpracována analýza problémů chodců a navr-
žením dopravně bezpečnostních opatření na kon-
krétních místech ve městě. Při použití každého 
opatření pro zvyšování bezpečnosti je samozřejmě 
nutno zvážit jeho vliv na nehodovost, vliv na plynu-
lost provozu a také ekonomickou náročnost.

Za další úkol považujeme i zvýšení komfortu 
chodců. V  investičních prioritách obce (priority 
2015 – 2018) je několik bodů, jaké komunikace se 
plánují dle investičních priorit opravovat, kde by 
se měly budovat přechody, chodníky a schodiště, 
kde odvodnění a kde instalovat veřejné osvětlení. 
Priority jsou ale na 4 roky, zatím bez stanovení 
jejich pořadí a  bez navrženého harmonogramu. 
Myslíme si, že spousta opatření není ani finančně 
nákladných, ale jde spíš o to se sejít a shodnout 
se na způsobu realizace. Nemusí se vše řešit zám-
kovou dlažbou z  dotace, ale někdy stačí trocha 
štěrku nebo značka s  dopravním značením. Na 
plánovanou opravu boulí na mostě a nájezdu pro 
kočárky už řada lidí také netrpělivě čeká.

Ve městě jako naše, které má bohatý kul-
turní program a  reprezentativní centrum, by se 
nemělo zapomínat na okrajové lokality. V  obci 
je několik lokalit, které nikdy nedosáhnou svou 
důležitostí na dotace, je tedy na obci, aby je opra-
vila ze svého rozpočtu. Zásadou by mělo být, že 
město postupně podle plánu a  finančních mož-
ností zajistí základní standard všude (zpevněné 
komunikace, voda, kanalizace, dostatečné osvět-
lení). Zmíněné problémy lze najít např. oblasti 
Dědina či V Luhu.

Také považujeme za velmi příjemné budování 
různých průchodů a zkratek pro pěší. Už dlouho 
se mluví o  průchodu  z  ulice 5. května do ulice 
Lomené a o opravě průchodu „myší díra“ z Brun-
šova k  mostu, ale zatím k  realizaci nedošlo. Při 
tom oba průchody by zřejmě nepředstavovaly 
nijak závratnou částku pro rozpočet. Podobně 
by stála za úvahu cesta pro pěší k  lokalitě Pod 
Bukovou mimo silnici.

S blížícím se koncem roku budě město navr-
hovat rozpočet pro příští rok a  bylo by dobré 
navázat navržená opatření na plánovaný rozpo-
čet města včetně zohlednění finančních mož-
ností. Určitě je potřeba formulovat priority a sta-
novit časový plán realizace jednotlivých opatření.

Zastupitel z  FOD pan Koutník na minulém 
zastupitelstvu předložil návrh na projed-
nání konkrétních otázek v  oblasti bezpečnosti 
chodců, o  kterých proběhla diskuze. Celá pro-
blematika však vyžaduje komplexní přístup 
a  zastupitelstvo se usneslo, že veškeré náměty 
zastupitelů i  z  řad veřejnosti (za které budeme 
moc rádi a tímto občany vyzýváme, aby dali své 
podněty, kde vidí v obci problém) budou samo-
statně projednávány na pracovní poradě zastu-
pitelů. Náměty k  této problematice, můžete je 
posílat např. na e-mail: obcanedobrichovic@
seznam.cz.

Zdeňka Klimková, Martina Tunková

2. ročník Brdského festivalu 
svíčkové omáčky je za námi

V  sobotu 10. října proběhl již druhý ročník Brd-
ského festivalu svíčkové omáčky – od letoška 
též Memoriálu Jenufa Šuchmy. A v textu se dále 

ukáže, jak ten podtitulek byl letos důležitý. Po 
loňských zkušenostech jsme přesunuli soutěž 
z těsné konírny na nádvoří a všemi možnými pro-
středky jsme se pokusili vyhlásit, že vstup na fes-
tival je zcela volný, ničím neomezený, ba přímo 
žádoucí. Ti šťastní, kteří si včas zakoupili degus-
tační lístky, sice měli výsostné právo ve dvou 

velkých party-stanech uprostřed nádvoří hod-
notit soutěžní vzorky, všichni ostatní si ale mohli 
zakoupit jakoukoliv jinou dobrotu v rámci nesou-
těžní přehlídky. Již v  neděli se však ukázalo, že 
naše opakované proklamace nepadly na úrodnou 
půdu úplně stoprocentně, neboť se našlo pár 
takových, co mi hned zčerstva vyčinili malou 
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informovanost, neboť vůbec nic netušili o nesou-
těžním ochutnávání a  o možnosti svobodného 
vstupu. Také jedno z poučení pro příští ročník.

Starosta Dobřichovic pan ing. Hampl něco 
málo po devatenácté hodině odstartoval svíč-
kové klání a  na 150 laických ochutnávačů vzalo 
okolo stojící šafiny se soutěžními vzorky útokem. 
Dokonce tak, že nám to zprvu zkomplikovalo 
přísun soutěžních vzorků odborné porotě, jejímž 
čestným členem byl letos známý zpěvák pan 
Václav Neckář. Nakonec si vše „sedlo“ a  soutěž 
za regulérních podmínek mohla probíhat až do 
večerní půl desáté bez vážnějších potíží (celkový 
přehled, členy poroty a vítěze jednotlivých kate-
gorií najdete na jiném místě). Podle všech indicií 
a odhadů navštívilo druhý ročník na 550, snad pře-
vážně spokojených, diváků. K  dobré náladě při-
spívala kapela Třehusk, občas prostřídaná repro-
dukovanou muzikou i pěkné, byť večer poněkud 
chladnější počasí. Nesoutěžní stánky nebyly sice 
v takovém obležení, jak jsme si s kolegou Šafrán-
kem představovali, ale žádný prodejce nakonec 
neodjížděl nespokojen. Další poučení pro příště – 
svíčková omáčka si zaslouží více času, než jenom 
krátký večer a třetí ročník tak uspořádáme již od 
časného odpoledne.

Ale zpět k panu Šuchmovi. Chybělo totiž pár 
minut do desáté večer a zaplněné nádvoří dob-
řichovického zámku se těšilo na poslední jméno 
– jméno absolutního vítěze, jméno autora nej-
lepší letošní svíčkové tak, jak ho vybrala odborná 
porota. Poté, co ho kolega Šafránek vyhlásil, 
předstoupil před diváky vysoký mladý muž, který 
ještě stačil všem zamávat, pozvednout hlavu i oči 
k nebi a pak už se nemohl ubránit slzám. Nebyl 
jím nikdo jiný než Jan Šuchma. Nejenom jemu tak 
znovu vytanuly vzpomínky na svého tátu, který 
přesně před rokem cestou z prvního ročníku tra-
gicky zahynul a celé to vyhlašování a vlastně celý 
večer získaly ještě další a ještě větší člověčenskou 
dimenzi.

Jenomže uběhlo jen pár okamžiků a tsunami 
podezření a shovívavých úsměvů se rozeběhla po 
nádvoří a pak dál po celém městečku. Snažíme se 
s kolegou připravit vždy vše tak, aby to působilo 
radost. Nám, účastníkům soutěže i divákům. Není 
to žádný kasa podnik, vzniklý deficit si doplácíme 
ze svého. A máme radost, když se nám dílo podaří 
a lidé jsou spokojeni. I věhlas a slávu Dobřichovic 
rádi šíříme. I proto teď přidám pár slov ze záku-
lisí. Soutěžící přiváželi své vzorky dle pravidel, 
tedy po 17. hodině. Každý jednotlivě si ten svůj 
přinesl pod party stany k pultu, společně jsme ho 
přelili do nádoby na ohřev, dodavatel byl posléze 
vykázán a  já osobně jsem ho umístil do jedné 
z  volných šafin. Nikoliv dle pořadí, v  jakém byly 
vzorky dodávány, ale nahodile a vše si poznačil na 
papír, který jsem měl po celou dobu v kapse. Stří-
davě mi při tom pomáhali tři asistenti, ani jeden 
z nich neznal nikoho ze soutěžících. A tak to bylo 
až do cca 21,30, kdy jsem dokončoval vkládání 
hodnocení laických ochutnávačů a kdy za mnou 
přišel kolega s  hodnocením poroty. Do té doby 
skutečně znal autory jednotlivých omáček jenom 
jeden člověk na světě a to jsem byl já sám.

Nepatřil jsem mezi blízké známé ani kama-
rády pana Šuchmy. „Jen“ jsem ho znal, ale znal 
jako milého společníka a  férového člověka. 
Hanba by mě fackovala a  žaludek se obracel, 
kdybych měl v  rámci toho vytvářeného večer-

ního příjemna vymýšlet jakékoliv čachry machry 
a manipuloval s výsledky, aby vyhrál zkrátka „ten 
správný“. Jak bychom měli chtít příští rok po 
lidech z  poroty, aby zase přijeli, kdybychom do 
nich ládovali nějaké úkoly, či limity a  chtěli po 
nich výsledky proti jejich vůli. Museli byste slyšet 
jejich detailní rozbory a  debaty nad každým 
vzorkem, abyste uznali, že něco takového zkrátka 
nepřichází v úvahu. Jsem sice schopen pochopit, 
že řadu lidí něco takového napadne. Svět kolem 
nás je plný cinknutých zakázek, zmanipulova-
ných výběrových řízení, uplácí se nejen v naší fot-
balové lize ale zřejmě i  na její nejvyšší celosvě-
tové úrovni, jsme tím vším permanentně obklo-
peni. Na naše zámecké nádvoří si ale nic tako-
vého pouštět nehodláme.

Prosím tedy všechny, co mají všech pět pohro-
madě, i ty co mají třeba pohromadě jenom čtyři, 
věřte, že jsou stále věci mezi nebem a zemí, které 
nejsou organizované, přicházejí zcela samovolně 
a mnohdy svým náhodným dílem ještě více zvý-
razňují to krásné, milé a  příjemné kolem nás. 
Věřte tomu, ne kvůli mně, nebo kvůli kolegovi 
Šafránkovi, ale zejména kvůli Janu Šuchmovi   a 
čisté a neposkvrněné památce jeho táty.

JG

Brdský festival svíčkové 
v číslech

V soutěžní sekci se zúčastnilo dík mé chybě, kdy 
jsem paralelně přislíbil patnácté místo dvěma 
zájemcům, celkem 16 účastníků s těmito „startov-
ními“ čísly:

1 Letem světem - Jan Šuchma
2 Jaroslav Petrů
3 Martina Hávová
4 Martin Pásek
5 La Fontána – Zuzana Mrázková
6 Mirka a Milena Šikovy
7 Renata Pešková
8 František Otakar Kukula
9 Michaela Fabiánová

10 Jan Seidl
11 Tomáš Březina
12 Usedlost Ladronka
13 Konsorcium Luzern a Malá Morava
14 František Dvořák
15 Viktorie Kronusová
16 Jaromír Horáček

Hodnotilo na 150 laických degustátorů 
s těmito výsledky:
1. místo Mirka a Milena Šikovy 441 bodů
2. místo Usedlost Ladronka 407 hlasů
3. místo pan Tomáš Březina 399 hlasů

Odborná porota ve složení Helena Rytířová, 
Pavel Sedláček,   Rudolf Nikolai, Josef Žemla, 
René Štefan a čestný člen Václav Neckář hodno-
tilo takto:
1. místo 
Restaurace Letem světem – Jan Šuchma 19 bodů
2. místo
Konsorcium Luzern a Malá Morava 17 bodů
3. místo pan Tomáš Březina 15 bodů
Všichni ostatní soutěžící obsadili symbolické 4. 
místo

Hospodaření festivalu vychází vždy vyrov-
nané – jeden ze sponzorů pokrývá vzniklý deficit. 
V  letošním roce se náklady vyšplhaly na nece-
lých 55 tis. Kč. Festival bychom neuspořádali bez 

laskavé podpory města Dobřichovice, pomoci 
jeho technických služeb – zejména pánů Nováka 
a  Pondělíka a  grantu ve výši 10 tis. Kč, ani bez 
velkorysosti a štědrosti sponzorů – zejména pak 
společnosti BOINT pana Čížka. Velké poděko-
vání patří též všem, kteří pomohli, přiložili ruku 
k dílu či nezištně věnovali svůj čas, příp. služby ve 
prospěch festivalu. Jmenovitě naše poděkování 
patří panu Neubertovi za výrobu pamětních listů 
a  oběma Tomášům Bímům. Juniorovi za opera-
tivní tisky a některé grafické práce a panu Tomáši 
Bímovi sen. za skvostné a originální diplomy.

JG

Co je soutěž Stavba roku?

Za patnáct ročníků soutěže Stavba roku prošlo 
rukama odborné poroty kolem 750 staveb. 
V každém roce bylo patnáct nominováno na titul 
a pěti vítězným byl udělen titul Stavby roku, který 
je pro všechny vítěze rovnocenný.

Titul Stavba roku může získat jakákoli stavba 
dokončená v  období mezi 1. červnem předcho-
zího a 31. květnem aktuálního roku bez rozlišení 
kategorie. To je zřejmé i z letmého výběru oceně-
ných staveb za minulá léta.

Nalezneme mezi nimi jak moderní veřejné 
stavby, jako je Letecké muzeum Metoděje Vlacha 
v  Mladé Boleslavi, které získalo tento titul v  roce 
2014, tak i  například rekonstrukce historických 
budov a  areálu. V  roce 2012 obdržela titul napří-
klad rekonstrukce raně barokního františkánského 
kláštera v  Hostinném, který je na území Čech 
jedinou dochovanou památkou Wolfganga Dien-
zenhofera – jednoho z  pěti synů (a dvou vnuků) 
chudého bavorského sedláka, kteří patří mezi nej-
významnější české a německé barokní architekty.

Nejmodernější i historické – to vše nalezneme 
v soutěži o titul. Zároveň se jedná vždy o výběr ze 
staveb nejrůznějšího druhu. Od velkých doprav-
ních staveb, jako byla v roce 2011 oceněná jiho-
západní část Pražského okruhu, po rodinný dům, 
který získal titul loni zejména za organické začle-
nění fotovoltaických panelů a  tepelného čer-
padla do systému vytápění a  chlazení podlah 
i  stropů. V  neposlední řadě se v  soutěži obje-
vují i průmyslové stavby, třeba v roce 2012 obdr-
žely titul velkokapacitní zásobníky na pohonné 
hmoty v Loukově, které jsou zajímavé především 
tím, že celý ohromný objem čtyř zásobníků je 
ukryt pod povrchem země a skryt vegetací.

Jak říká zakladatel soutěže a předseda správní 
rady Nadace pro rozvoj architektury a  stavitel-
ství Ing. arch. Jan Fibiger, CSc.: „Titul přitom může 
získat tunel, metro, ale také divadlo či rodinný dům.“

Ostatně právě metro A do Motola bylo jedním 
z kandidátů letošní soutěže. Byl to jeden z osmi 
pražských návrhů, ale z  celé republiky se jich 
sešlo celkem 72. To je nejvíce za všechny ročníky 
Stavby roku.

Zmíněná Nadace pro rozvoj architektury 
a stavitelství byla založena v roce 1990 a stala se 
právním nástupcem Československého střediska 
výstavby a architektury, které fungovalo v letech 
1968 – 1991. Tato nadace vznikla z  obecné 
potřeby odborné i laické veřejnosti zavést systém 
hodnocení kvality staveb, stanovit jakýsi systém 
jakosti pro dokončená ucelená stavební díla. Po 
roce 1989 došlo totiž k  privatizaci stavebního 
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sektoru a současně přestala být tvářnost našeho 
okolí řízená centralistickými direktivními meto-
dami. Tím došlo k tomu, co můžeme na leckterých 
místech zřetelně vidět, že každý stavebník odpo-
vídal pouze za svou stavbu a nemusel v podstatě 
respektovat okolní veřejný prostor: kde je uliční 
čára, jak vypadají stavby v okolí, dotvářet novou 
stavbou náměstí, ulice, vilové čtvrtě apod.

Právě to se pokouší nadace ovlivňovat. Ve 
spolupráci se Svazem podnikatelů ve stavebnic-
tví ČR, Ministerstvem průmyslu a  obchodu ČR 
a  časopisem Stavitel začala organizovat soutěž 
Stavba roku. Připravuje i známou akci zaměřenou 
na architekturu a  stavitelství FOR ARCH, kterou 
známe jako největší pražský veletrh a  fórum 
nových stavebních výrobků a technologií.

Stavba roku je nejprestižnější architektonic-
kou soutěží v České republice, která podle svého 

statutu slouží k  trvale udržitelnému a  ekolo-
gicky chápanému rozvoji lidských sídel a krajiny. 
Věnuje se péči o  rozvoj architektury, stavitelství 
a urbanismu. Posuzuje tedy kvalitu stavby z hle-
diska estetického i  výtvarného, technického 
i  ekonomického, nezapomíná ani na zdravotní 
a sociální kvality výstavby a energetickou úspor-
nost. A  zejména řeší tyto otázky v  komplexním 
pohledu z hlediska vlivu architektonické a stavi-
telské činnosti na životní a obytné prostředí a na 
jejich uplatnění v každodenním životě nás všech.

A tak se v  letošním ročníku soutěže Stavba 
roku dostalo nejvyššího uznání nejen dostavbě 
naší školy, ale nástavbě vysoké pece nazvané 
Bolt Tower, která je součástí Národní kulturní 
památky industriálního dědictví – Vysoké pece 
č. 1 ve Vítkovicích; zpřístupnění a nového využití 
jiné Národní kulturní památky – Důl Hlubina 
v Ostravě; novému mostu v Jaroměři nebo pod-
zemnímu komplexu v  severní části Staroměst-
ského náměstí v  Mladé Boleslavi. Praha soutě-
žila mimo jiné s  novým trojským mostem, zmi-
ňovaným metrem, ale třeba také s  obchod-
ním centrem, které vyrostlo nad stanicí metra 
Národní. I  z tohoto letmého výčtu je patrné, jak 
silným soupeřům a  významným městům jsme 
byli konkurenty!

Město Dobřichovice se může právem pyšnit, 
že pokračuje v tradici výrazných architektonických 
počinů. Začaly už výstavbou mimořádně kvalit-
ních vil v předválečném období a v současnosti na 
tuto tradici navázal i dobřichovický silniční most, 
který byl v roce 1997 také oceněn, a pochopitelně 
i současná stavba roku – dostavba základní školy. 
Není to zcela běžné a  samozřejmé! Bez dlouho-
dobé péče nejen o  každodenní potřeby města, 
ale i  o koncepční a  perspektivní rozvoj, o  ucho-
vání a vytváření hodnotného veřejného prostoru 
by něco podobného nebylo možné.

Petr Prchal

Strom splněných přáni

Jako každý rok letos již podesáté můžeme udělat 
radost dětem z  Dětského domova Lety a  tento-
krát nově i pro děti v tíživé životní situaci, což je 
Organizace sociálně právní ochrany dětí (OSPOD). 
Každý rok se nám podaří shromáždit kolem 100 
dárečků. Chcete-li splnit dětem jejich přání, stačí 
si vybrat v restauraci Zámecký had v Dobřichovi-
cích obálku s přáním dítěte, která bude zavěšena 
od 10. listopadu 2015 na „stromku“ v  restauraci. 
Pokud se rozhodnete takto pomoci, dárek kupte, 
zabalte, popište jménem dítěte a  přineste do 
restaurace do 20. prosince 2015, aby děti dárek na 
Štědrý den dostalo. Děkuji Vám, že nám pomůžete 
udělat vánoční svátky pro děti trochu veselejší.

Více informací v restauraci. 
Kristýna Pánková a kolektiv restaurace 

Zámecký had.

Nová socha teploměru

V  neděli 20. září, jen několik dnů po uzávěrce 
minulého čísla, se na své původní místo vrátila 
socha teploměru, která nám připomíná, že dob-
řichovická meteorologická stanice na rohu Polní 
a Anglické ulice drží od 20. srpna 2012 absolutní 

teplotní rekord celé ČR, 40,4⁰ C. Vrátila – ona se 
vlastně nevrátila, protože poté, co původní sochu 
letos v  červenci rozmlátili vandalové, udělal 
novou sochu autor té původní – sochař Petr Váňa. 
Jemu patří velké poděkování za rychlou reakci 
na hnusný čin vandalů a  další poděkování patří 
všem dobřichovickým občanům, kteří na znovu-
zrození teploměru přispěli formou sponzoringu 
Aperolu. Nový teploměr je robustnější, takže van-
dalům to dá příště více práce v jejich snažení „za 
Dobřichovice krásnější“.

Musím zde uvést, že se podařilo vypátrat výteč-
níka, který sochu teploměru rozmlátil a nebyl to ani 
syrský uprchlík, ani chovanec nedalekého domova, 
ani nikdo z  mládeže JEKA, ale náš dobřichovický 
mladý muž, který si patrně uvolňoval svůj nadby-
tek testosteronu. Věřím, že on nebo jeho tatínek 
uhradí cenu původní sochy (prý se jedná o  vyšší 
desetitisíce Kč) a  bude si tuto lekci pamatovat 
do konce svého života. Protože vyšetřování stále 
probíhá a  vypadá to, že výtečník není ještě plno-
letý, není možno zde uvést jeho plné jméno. Pova-
žuji tento čin za velmi vážný, není to ta „klukovina“, 
jak se snaží někteří otcové podobně starých hochů 
rozbití sochy omlouvat. Klukovina byla, když já 
jsem byl kluk, že jsme rozbili nechtěně balonem 
okno nebo jsme vlezli do nějaké zahrady, kde jsme 
se cpali třešněmi, až nás majitel nachytal. Ale roz-
kopat nebo rozmlátit sochu – to již klukovina není!

Věřím, že si to ten mladý vandal a jeho rodiče 
uvědomí a  že se společně „chytnou za nos“ 
a probudí se.

vk

Další část sochořadí otevřeno

V  neděli 13. září bylo za účasti občanů, vedení 
města a  sochařů, kteří loni vytvořili čtyři nové 
sochy v rámci symposia „Cesta mramoru“ otevřen 
další úsek sochořadí u  chodníku, který spojuje 
Dobřichovice s Karlíkem. Přítomni byli i sousedé 
z Karlíka se starostkou paní Sommerovou

Jan Slovenčík a  Ivana Junková společně 
vytvořili ploutev žraloka, Rastislav Jacek je 
autorem sochy s  názvem Klín, Radomír Dvořák 
obohatil sochořadí velmi neobvyklou skulptu-
rou s názvem „Cosi mezi Tetou a Kazi“ a Jaroslav 
Hanák přinesl sochu „Ne na věky“.

Dobřichovické sochařské symposium se stalo 
velmi prestižní a mezi sochaři uznávanou akcí. Byl 
to již šestý ročník a  pořadatelé, v  čele s  Petrem 
Váňou zatím počítají ještě min. s třemi ročníky.

Rozhodně si zajděte do aleje a  sochořadí na 
nové sochy podívat, mně se nejvíce líbily krásné 
ženské siluety Tety a  Kazi a  mezi nimi nevyslo-
vená Libuše.

AK + VK

Zahajujeme další cyklus 
besed – architektonická 
setkání PhDr. Aleny 
Šarounové, CSc.

Setkání první: Ilustrované středověké bible 
a ikony (15. listopadu v 17:30 v sále MUDr. Fürsta)

Vedle úspěšných besed Josefa Klímy Naši 
slavní sousedé, zahajujeme další cyklus besed, 
a  to s  paní PhDr. Alenou Šarounovou, kterou 

Nová socha teploměru je na místě té zničené

Nová socha Radomíra Dvořáka s názvem Cosi 
mezi Tetou a Kazi
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mnozí z vás znáte jako profesorku matematiky se 
zájmem o geometrii nebo jako bývalou režisérku 
řevnického divadelního souboru. Zajímavostí 
pro některé bude možná skutečnost, že v  roce 
1990 krátkodobě vykonávala funkci starostky zde 
v  Dobřichovicích. V  současné době žije v  Řevni-
cích, ale předtím mnoho let žila v Dobřichovicích. 
Jejím bratrem je známý klavírista profesor Jaro-
slav Šaroun, který se v Dobřichovicích mnoho let 
angažuje v  kulturní oblasti, konkrétně při pořá-
dání koncertů vážné hudby. Paní Šarounová je 
žena mnoha zájmů, a proto jsem se s ní dohodla 
na uspořádání několika dalších besed s následují-
cími tematickými okruhy.
1. Stavitelé pyramid, Babylon a  staré Řecko 

(vyměřování terénu, provazec a napínači lan, 
kruh a  čtverec, tesání do kamene, klenební 
oblouky).

2. Kruhové stavby, kopule a baziliky (chýše, jurty, 
amfiteátry. Křížová klenba. Utajená rotunda 
ze Svatováclavské legendy).

3. Románská renesance a  střední Evropa 
(Ravenna, doba Karla Velikého, klášterní 
areály a rozvoj věd. Velká Morava a Čechy).

4. Gotické katedrály a  tzv. posvátná geometrie 
(proporce katedrál, symbolika, zlatý řez. Praha 
– Nové Město Karla IV.)
Uvádím několik slov paní Šarounové:    

„Zvu vás na hovory o  architektuře pohledem geo-
metra. Nepředpokládám však žádné předchozí 
znalosti geometrie, pouze zájem o  historii a  vývoj 
„řemesla“. Uvidíte hodně obrazového materiálu, 
drobné texty dávám všem účastníkům. Srdečně zvu 
všechny zájemce od studentů po důchodce.“

Architektonická setkání budeme pořádat 
v  sále MUDr. Fürsta. Beseda s  názvem Ilustro-
vané středověké bible a  ikony se uskuteční 
v neděli 15. listopadu v 17:30. Dozvíme se, jaká 
byla ve středověku role ilustrací, proč jsou jiné 
než ty dnešní a  uvidíme ukázky mistrovských 
výtvarných děl skrytých v církevních rukopisech. 
Další termíny setkání uveřejníme v příštím Infor-
mačním listě.

AK

Kukadýlko a Janek Dobrák

V  pátek 2. října navštívily děti z  MŠ Dobřicho-
vice v  řevnickém kině   představení divadelního 
souboru Kukadýlko, a to pohádku „Janek Dobrák“. 
Bylo to již druhé pozvání na vystoupení   Kuka-
dýlka, které jsme měli možnost shlédnout. A opět 
jsme byli nadšeni.

Dětští herci (vesměs absolventi naší MŠ) 
hráli se zaujetím, s  radostí a  bylo na nich vidět, 
že je to velmi baví. Oceňujeme režii, jak dokáže 
zapojit i  ty nejmenší herce. I  přes dobré výkony 
všech aktérů na jevišti to u  našich školkových 
dětí „vyhrála“ studánková víla. Těšíme se na další 
pohádky, které Kukadýlko sehraje.

Děti a učitelky z MŠ Dobřichovice

Městská policie hlásí

Dne 21. září 2015 po 17 hodině obdržela hlídka 
MP Černošice žádost o  součinnost ze strany 
Policie ČR, a  to ve věci kontroly autojeřábu, 
jedoucího   po ulici Pražská v  Dobřichovicích. 
Policie ČR obdržela totiž oznámení od občana, 
který oznámil, že vozidlo údajně nesplňuje pod-
mínky pro provoz na pozemních komunika-
cích. Hlídka asi po 2 minutách zastavila uvedené 
vozidlo a  následnou kontrolou bylo zjištěno, že 
vozidlo je bez závad a řidič, který byl též kontrolo-
ván, je plně způsobilý k řízení vozidla.

Dne 18. září 2015 v  odpoledních hodinách 
vyjela hlídka strážníků MP Černošice do provo-

zovny pneuservisu v Dobřichovicích, jeden z pra-
covníků totiž nalezl v  provozovně hada. Hlídka 
na místě provedla odchyt plaza, kterého pak 
následně vypustila na břeh řeky. Jednalo se totiž 
o volně žijící druh užovky.

Dne 17. září 2015 v 10.00 hodin při pravidelné 
kontrole parkoviště u  nádraží ČD v  Dobřicho-
vicích byla hlídka zastavena ženou, která stráž-
níkům uvedla, že na parkovišti došlo k  vykra-
dení jejího motorového vozidla. Strážníkům 
bylo označeno konkrétní vozidlo tz. Škoda Fabia, 
které mělo vypáčený zámek u dveří a otevřenou 
kapotu u motoru. Celá věc byla oznámena Policii 
ČR Řevnice, k provedení dalších úkonů trestního 
řízení.

gd

Keramika v ZŠ Dobřichovice

V polovině září jsme v dobřichovické škole opět 
zahájili kurzy keramiky pro děti i dospělé. Přivítali 
jsme i  mnoho nových dětí, převážně prvňáčků. 
Učili jsme se pomocí dřevěného válečku vyválet 
stejnoměřné pláty a  modelovat pravidelné 
válečky z hlíny a tvarovat z nich spirálky. Tyto dvě 
základní techniky jsme uplatnili při výrobě netra-
dičního rámečku ve tvaru jablíčka a talířku ozdo-
beného spirálkami.

I v letošním školním roce máme spoustu krás-
ných nápadů a  věříme, že se děti při jejich rea-
lizaci pobaví i  hodně naučí a  že výrobky vždy 
udělají radost nejen jejich maminkám.

Mgr. Radoslava Vrabcová

Alena Šarounová jak ji většina lidí zná

Foto z představení Janek Dobrák

Kurzy keramiky ve škole opět probíhají
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Výlet do Nelahozevsi 
za Antonínem Dvořákem

Z podzimních výletů naší školy 
se již stala tradice. Tentokrát 
jsme si jako cíl naší cesty zvolili 
Nelahozeves, kde se v  roce 

1841 narodil asi světově nejproslulejší český skla-
datel – Antonín Dvořák.

Na výlet jsme se vypravili v  sobotu 26. září 
a počasí nám přálo.

Na zámku v Nelahozevsi již čekali a paní prů-
vodkyně si nás odvedla přímo do expozice věno-
vané Antonínu Dvořákovi. Celá místnost byla 
zaplněna panely, kde byl chronologicky popsán 
a  vykreslen skladatelův život. On byl doslova 
vykreslen, protože jej výtvarnice Renáta Fučí-
ková zpracovala do formy komiksu. Postupně 
jsme si expozici prohlédli a  poslechli si podrob-
nější výklad. Aby si paní průvodkyně ověřila, že 
jsme dávali pozor, vyplnili jsme na závěr pra-
covní listy s  několika otázkami. Ale to nebylo 
všechno. V další místnosti pro nás byla připravena 
tvořivá dílna. Nejprve jsme poslouchali Largo 
z  Novosvětské symfonie (protože právě tuto 
melodii si Neil Armstrong vybral) a představovali 
jsme si, že jsme první lidé na Měsíci. Při poslechu 
hudby jsme si připravili velké papíry s  fotogra-
fiemi měsíční krajiny. Jako druhou jsme si slyšeli 
Rusalku a po skupinách jsme připravený podklad 
zaplnili figurkami Rusalky, Vodníka, Prince a Ježi-
baby a komiksovými bublinami se známými texty 
z  opery jako např. „Měsíčku na nebi hlubokém“, 
„Ubohá Rusalko bledá“, „Krásná moje lani“ nebo 
„Čury, mury, fuk“. Myslím, že každý správný Čech 
by se neměl splést a  děti se rozhodně nepletly 
a úryvky z árií přiřazovaly ke správným postavám.

Při práci vyhládne. Svačiny jsme si snědli na 
nádvoří a  chvíli se děti proběhly v  zámeckém 
parku.

Dům, kde měli Dvořákovi řeznický krám a kde 
se Antonín narodil, stále stojí nedaleko zámku. 

Je zde umístěna expozice Památníku národního 
písemnictví. Bylo však pro ně již po sezóně, takže 
se nám nepodařilo dostat dovnitř. Ale v    přileh-
lém parčíku se tyčí socha našeho hudebního veli-
kána, tak jsme se s ním alespoň vyfotili.

Odvezli jsme si krásný zážitek, několik suve-
nýrů a nádhernou knihu Renáty Fučíkové.

Domů jsme dojeli bezpečně a pohodlně díky 
panu řidiči Venclíčkovi. Děkujeme.

Největší dík ale opět patří panu Janu Čermá-
kovi za jeho sponzorský dar, který nám umožnil 
pokrýt náklady na autobus.

Za ZUŠ Dobřichovice Mgr. Barbora Pelikánová

Chorus Angelus přivítal 
spřátelené sbory

V sobotu 10. října odpoledne rozezněly modli-
tebnu Církve bratrské na černošické Vráži tři spřá-

telené sbory: Rolničky Plzeň, Tůmy a Kvítci z Kos-
telce nad Orlicí a  místní Chorus Angelus u  pří-
ležitosti výročí úmrtí Mistra Jana Husa. Koncert 
Zrcadlo přátelství v rámci cyklu Musica coniucta 
omnia pořádal zdejší dětský pěvecký sbor Chorus 
Angelus spolu s  Unií českých pěveckých sborů. 
Sbory zazpívaly jednotlivě se svými sbormis-
try, v druhé polovině koncertu zazněla Truvérská 
mše od Petra Ebena ve společném podání koste-
leckých Tům, koncertního oddělení a  přípravky 
A  sboru Chorus Angelus pod vedením sbormis-
tryně Dagmary Potštejnské z Kostelce, v závěru se 
přidaly i ostatní děti (Kvítci a Rolničky) společnou 
písní o plzeňské věži pod vedením sbormistryně 
Evy Markvartové z Plzně. Celé odpoledne mode-
roval umělecký vedoucí Choru Angelu Roman 
Michálek.

Společnému koncertu předcházelo dopolední 
zpívání na nádvoří hradu Karlštejn, který si koste-
lečtí a plzeňští hosté měli možnost prohlédnout. 

Děti ze ZUŠ navštívily rodiště Antonína Dvořáka

Malí i velcí členové sboru Chorus Angelus při zkoušce koncertu
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Po obědě následovala společná zkouška všech 
účastníků, která prokázala, že děti z  různých 
sborů dovedou pracovat také pod jiným umělec-
kým vedením a tato zkušenost je může v mnoha 
ohledech obohatit. Už se těšíme na naši návštěvu 
Plzně a Kostelce.
Za Chorus Angelus Simona Kysilková Šnajperková

Pohádkový lampiónový 
průvod

Rodinné centrum Fabiánek vás opět zve na 
pohádkový lampiónový průvod. Sejdeme se 
v  sobotu 7. listopadu v  17 hodin na Křižovnic-
kém náměstí před zámkem a  vyrazíme se svítí-
cími lampióny podél vody až pod lávku. Cestou 
se můžete těšit na spoustu pohádkových bytostí 
a strašidýlek. Pod lávkou budeme zase tvořit svě-
télkového hada, na každého čekají perníčky. 
Průvod je díky finanční podpoře města Dobřicho-
vice zdarma – děkujeme.

www.rcfabianek.cz
Libuše Stupavská

Zajděte za „svojí babičkou“ do 
Domova pro seniory 
v Dobřichovicích právě na 
podzim

Už se Vám někdy přihodilo, že v koloběhu všed-
ního dne či víkendu Vám přebývá hodina či více 
a Vy nevíte, jak s  ní rozumně naložit? Zaskočte 
navštívit „svoji známou“ babičku či dědečka do 

Domova seniorů. Pokud jste z Dobřichovic nebo 
Všenor, máte to do secesního zámečku kousek. 
Můžete si spolu povídat na pokoji, chodbě či 
v  krásné společenské místnosti v  přízemí. Také 
můžete číst společně noviny či knížku, ke které 
byste se třeba ani jinak nedostali, nebo jít na 
procházku. Vše závisí jen na domluvě, Vaší 
chuti a  časových možnostech. Po pár návště-
vách poznáte, že radost uděláte nejen svým 
novým známým, ale i sobě. S tou pravou babič-
kou nebo dědečkem Vás ráda seznámí některá 
ze zdejších sociálních pracovnic. Další náleži-
tosti s Vámi ráda probere manažerka paní Mgr. 
Zora Zelená, kterou můžete kontaktovat na tel. 
čísle 257 712 194 nebo 778 529 210. Pokud byste 
si chtěli popovídat s  někým, kdo s  návštěvami 
má již zkušenosti, kontakt na jednoho z  dobro-
volníků Vám je k  dispozici v  kanceláři Domova 
seniorů (Brunšov 365, Všenory, www.domovdob-
richovice.cz).

sz

Pronájem hotelu Pod Vinicí

Město Dobřichovice nabízí k pronájmu prostory 
hotelu Pod Vinicí, Pražská ulice 345,   Dobřicho-
vice (včetně části přilehlého dvora). K pronájmu 
se nabízejí prostory, které dosud sloužily jako 
restaurace a hotel. Jsou částečně vybaveny zaří-
zením pokojů, restaurace a  kuchyně, ale město 
netrvá na uvedeném využití. Prohlídka objektu 
je možná po předchozí telefonické dohodě 
za účasti pověřeného pracovníka městského 
úřadu (tel. 257 712 182). Minimální nájemné je 

25 000,- Kč za měsíc. Dotazy zasílejte prosím na 
info@dobrichovice.cz.

Cyklus přednášek 
v Dobřichovickém domku

Kromě celoročního programu volnočaso-
vých aktivit, které jsou nyní již v  plném proudu, 
bychom vás chtěli pozvat na jednorázové vzdělá-
vací akce – přednášky.

Jako první v  řadě nabízíme hojně navštěvo-
vanou a  stále aktuální tématiku – „První pomoc 
dětem“. Děti máme všichni okolo sebe, a  přes-
tože nám všem přeji, aby byly jenom zdravé, je 
dobré vědět jak se zachovat kdyby…… Přijďte 
si poslechnout jak se zachovat při nejčastějších 
úrazech dětí.

O druhé listopadové přednášce „O výživě 
jinak“ se dozvíte  podrobnosti v  následujícím 
článku.  

Jako poslední v  tomto kalendářním roce 
jsme si připravili naléhavé téma „Peníze aneb 
jak se nenechat oškubat“. Zadluženost domác-
ností stoupá a  není divu, když se na každém 
kroku setkáváme se slogany typu „peníze snadno 
a  rychle, prachy z  nebe, peníze ještě dnes nebo 
půjčím peníze na směnku“. Ale máme na to? 
A vyznáme se v nabídce dnešního trhu opravdu? 
Víme, jaký je rozdíl třeba mezi kreditní a debetní 
kartou? Například nabídka osobních účtů je 
nepřehledná a  ani mě nebaví studovat něko-
likastránkové obchodní podmínky, takže mě 
každou chvilku překvapí nový poplatek. Nebo 
když jsme si brali hypotéku na dům, tak jsme byli 
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přesvědčeni, že je díky nízkým úrokům nejlev-
nější produkt na trhu, ale nutnost zřízení nového 
účtu a vysoké měsíční poplatky nás brzy vyvedly 
z  omylu… Máte podobné zkušenosti nebo se 
chcete těmto zkušenostem vyhnout? Přijďte 
si poslechnout to nejnutnější, co bychom měli 
o  penězích vědět a  zeptat se na cokoli, co vás 
z finančního světa zajímá.

O čtvrté přednášce v řadě „Tělo a stress“, která 
nás čeká v novém roce, se dozvíte více v dalším 
vydání Informačních listů a rozhodně to nebude 
poslední plánovaná přednáška pro školní rok 
2015/16. Dále se můžete těšit na historii filmu 
nebo na povídání o přírodě a myslivosti v Brdech.

19. listopadu 2015, 19.00 - 20.30 hod 
První pomoc dětem 
MUDr. Petra Lefflerová

26. listopadu 2015, 18.30 - 20.00 hod 
O výživě jinak – jak ovlivnit metabolismus 
svou myslí 
Mgr. Michaela Pavlíková

3. prosince 2015, 18.30 - 20.00 hod 
Peníze aneb jak se nenechat oškubat 
Jolana Nováková

21. ledna 2015, 18.30 – 20.00 hod 
Tělo a stress 
Mgr. MgA. Helena Bezděková

Přednášky organizujeme za podpory města 
Dobřichovice.
Radka Alexy, 774 019 597, spolek.dodo@outlook.cz

O výživě jinak – jak ovlivnit 
metabolismus svou myslí

Bojujete se svou současnou váhou? Trápí vás neu-
stálé přejídání? Střídáte jednu dietu za druhou 
a  už si nepamatujete, kdy naposledy jste jedli 
„normálně“, bez pocitů omezení a viny? Trpíte trá-
vicími potížemi, chronickou únavou, imunitními 
problémy, výkyvy nálad, ale podle lékařů jste 
zcela v pořádku?

Možná vás bude zajímat, jakým způsobem 
je možné posílit váš metabolismus a  navrátit 
tělo do přirozeného stavu rovnováhy za pomoci 
vaší mysli – právě tím se zabývá tzv. psycholo-
gie výživy, nový obor, který nás učí chápat, jak 
funguje propojení mysli a těla během jídla.

Dovíte se, jak při každém jídle pomocí 8 klí-
čových prvků podpořit svůj metabolismus a tím 
zlepšit trávení, vstřebávání živin, spalování kalorií 
a  nárůst svalové hmoty. Pochopíte, proč diety 
nefungují a proč má tolik lidí potíže s přejídáním 
a nadváhou. Nejde o další přednášku o tom, CO 
bychom měli jíst – místo toho vám vysvětlíme, 
proč je stejně důležité i to, JAK jíme. Je možné při 
jídle znovu cítit pocit svobody, lehkosti a  potě-
šení.

Mgr. Michaela Pavlíková se ke směru zvanému 
psychologie výživy dostala po několika letech 
studia a praktikování různých výživových směrů, 
když zjistila, že zdraví a spokojenosti nelze dosáh-
nout, budeme-li se zabývat pouze nalezením té 
správné „zdravé stravy“. Odpověď na otázku, jak 
maximalizovat užitek z  každého jídla a  zároveň 
si zachovat zdravý rozum, jí přineslo studium 
na Institute for the Psychology of Eating, škole 
založené americkým výživovým psychologem 
Marcem Davidem. V současné době pracuje jako 

certifikovaný kouč psychologie výživy v rámci své 
soukromé praxe v Praze a okolí.

Radka Alexy, www.dobrichovickydomek.cz

Z jednání rady města

Rada se sešla od minulé uzávěrky dvakrát a pro-
jednala následující záležitosti:

Rada projednala pronájem pozemku parc. č. 
1943/1 o  výměře 121 m2 u  pneuservisu ve Vše-
norské ulici. RNDr. V. Kratochvíl informoval radu 
o tom, že záměr pronájmu byl zveřejněn a že se 
přihlásil pouze jeden zájemce, a to firma TP Moto 
s.r.o. se sídlem v  budově pneuservisu. Nájemné 
bylo stanoveno, jak je ve městě v obdobných pří-
padech obvyklé, na 60,- Kč/m2/rok. RNDr. Kra-
tochvíl doporučil stanovit výpovědní lhůtu na 
6 měsíců. Návrh nájemní smlouvy obsahuje zákaz 
skladovat na pozemku staré pneumatiky, díly 
k autům, nepojízdná vozidla apod.

Dále rada projednala pronájem části pozemku 
parc. č. 1382/7 o  výměře 9 m2 při ulici Randově 
panu Milanu Vanžurovi za nájemné 1,- Kč/m2/rok 
na dobu 10 let. Jedná se o  úzký pruh pozemku 
(cca 0,32 cm šíře) podél plotu, který se při rekon-
strukci komunikace a místních úpravách stal sou-
částí oplocené zahrady pana Milana Vanžury.

Rada jednala o stavu pozemku města č. 2799 
při ulici Na Vyhlídce, kde se nachází již asi 50 roků 
šest soukromých chat. RNDr. Kratochvíl informoval 
radu, že nájemní smlouvy jsou zastaralé, ale stále 
platné, které neobsahují inflační doložku. Výjim-
kou je jedna majitelka chaty, která má smlouvu 
z nedávné doby. Tato smlouva již vypršela a bývalá 
nájemnice dluží nájemné za dva roky. Rada pro-
jednala další postup v otázkách nájemních smluv 
v  této lokalitě. Místostarosta Pánek zdůraznil, že 
pozemek je sice cenný, ale není cílem města starší 
nájemníky z těchto nájmů vypovídat. Skutečností 
ale je, že navyšování nájemného, které probí-
halo v předcházejících letech automaticky v celé 
republice, dnes už stát neurčuje, takže rozdíl mezi 
výší placeného nájemného a reálnou výší nájem-
ného, které by v této lokalitě bylo běžné, se stále 
zvětšuje. Rada pověřila dr. Kratochvíla projednat 
platnost smluv a  možnost zvýšení nájemného 
s právníkem města.

RNDr. V. Kratochvíl zrekapituloval situaci, 
která se týká prameniště pitné vody pro Dobři-
chovice, které je umístěno na katastru Řevnic. 
Město Řevnice bude usilovat o  získání přileh-
lých pozemků od Úřadu pro zastupování státu 
ve věcech majetkových a město Dobřichovice by 
mohlo žádat o zastavěnou plochu s vrtem, který je 
v jeho majetku. Historické nabývací tituly nebyly 
bohužel nalezeny. Starosta Hampl připomenul, 
že nevyjasněné majetkové vztahy byly příčinou 
i toho, že městu nebyla po povodních proplacena 
pojistka, přestože k současnému novému vrtu má 
město stavební povolení, kolaudační souhlas ap. 
Místostarosta Pánek zdůraznil, že je nutné usilo-
vat o část pozemku (západní část), kde je umístěn 
vodní zdroj Dobřichovic. Doporučil, aby dr. Krato-
chvíl prověřil s právním zástupcem všechny mož-
nosti pro získání uvedeného pozemku.

Tajemník Prchal informoval radu, že skončilo 
nájemního období k  objektu na pozemku parc. 
č. 1876/196, k. ú. Dobřichovice – rotunda u cyk-
lostezky. Starosta uvedl, že jsou dva konkrétní 

zájemci o novou nájemní smlouvu. Rada se roz-
hodla zveřejnit záměr na další pronájem tohoto 
objektu.

Starosta Ing. P. Hampl informoval radu 
o výstavbě přípojky elektrické energie v ul. Fran-
couzská a smlouvě o věcném břemeni se společ-
ností ČEZ a. s. připravené podle podmínek města 
Dobřichovice.

Starosta informoval radu o dlužných částkách 
za pronájem obecních bytů. Jedna osoba dluží 
68.000,-  Kč a  další dokonce 106.000,-  Kč (jména 
jsou součástí neveřejné části zápisu a usnesení). 
Rada záležitost prodiskutovala a  usnesla se na 
vypovězení nájemních smluv u  nájemců, kteří 
nemají zájem dlužní situaci řešit, a  na projed-
nání osobního splátkového kalendáře a  řešení 
osobní situace u osob, které vyvíjejí úsilí o uhra-
zení dlužné částky.

Starosta informoval, že z  důvodů porušo-
vání nájemní smlouvy a  narušování veřejného 
pořádku vypověděl smlouvu s nájemníkem obec-
ního bytu v domě čp. 341 v Březové ulici k 20. září 
2015.

Starosta tlumočil radě nesouhlas starostů mik-
roregionu se splavněním Berounky, který zazněl 
na posledním jednání mikroregionu. Požádal 
radu o  názor a  mandát k  dalšímu jednání. Mís-
tostarosta Pánek zdůraznil, že se splavněním je 
možné souhlasit, ale pouze pro turistickou, nebo 
rekreační dopravu, a  ne pro průmyslové využití, 
jak to navrhuje studie. Stačí splavnění do Karl-
štejna, maximálně do Berouna. Rada se shodla na 
potřebě další studie/projektu, ke kterému by se 
mohla vyjádřit.

Místostarosta Pánek upozornil radu na nebez-
pečné topoly u  cyklostezky za recyklační sklád-
kou směrem k  Lavičkám. Ze stromů se za větru 
ulamují silné větve, které by mohly ohrozit 
chodce a  cyklisty. Starosta doporučil pořídit 
dendrologický posudek, který bude předložen 
zastupitelstvu města k  posouzení, protože se 
v  případě potřeby kácení většího počtu stromů 
bude jednat o  poměrně nákladnou akci. Radní 
Kándl zdůraznil, že po kácení musí bezprostředně 
následovat nová výsadba. Ing. Kaplan uvedl, že je 
třeba do rozpočtu na tuto akci zahrnout také tuto 
novou výsadbu. Místostarosta Pánek doporučil 
starostovi, aby záležitost projednal s  MČ Praha 
– Radotín, která nabízela možnost využití dřevní 
hmoty.

Dr. Kratochvíl informoval radu o  jednání 
s  předsedou SBD Za Parkem panem Páskem 
o pozemcích u ulice Za Parkem, které potenciálně 
spadají do restitučních nároků řádu křižovníků 
s  červenou hvězdou. Doporučil také, aby archi-
tekt Hnilička uvedl do připravovaného územního 
plánu případnou stezku mezi sídlištěm a potokem 
na pozemku parc. č. 183/5 jako veřejně prospěš-
nou stavbu. Pozemek patří v tuto chvíli SPÚ.

Rada se usnesla, že vzhledem k  ukončení 
smlouvy dosavadního nájemce hotelu Na Vinici 
a k tomu, že se na první veřejnou výzvu, kterou 
byl objekt nabídnut k  pronájmu, dosud nikdo 
nepřihlásil, se bude ve zveřejňování záměru 
pokračovat a  do periodik vydávaných ve městě 
a okolí bude umístěn inzerát s nabídkou. Zároveň 
doporučila oslovit 2 – 3 realitní kanceláře v okolí 
a OS Náruč, která sídlí v části tohoto objektu. Sou-
částí usnesení byl i  souhlas s  odkupem vnitř-
ního zařízení (bojlery, mříže, vzduchotechnika) za 
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předpokladu, že se kontrolou prokáže funkčnost 
uvedených zařízení.  

K dalšímu jednání rady se dostavili zástupci 
vlastníků areálu Mramor Slivenec se svými archi-
tekty, aby se s  radou domluvili o  možnostech 
budoucího rozvoje této lokality. Chtěli   vědět 
především, jak bude toto území pojato v novém 
územním plánu Dobřichovic. Starosta hosty 
informoval, že před několika měsíci – na pracov-
ním zasedání zastupitelů – padlo příliš mnoho 
různých názorů k možnému využití tohoto území, 
a  proto bylo rozhodnuto, aby autor územního 
plánu předložil v  rámci zapracování připomínek 
svou vizi, o níž se ve veřejném jednání rozhodne. 
Rada trvá na využití pro výrobu (nebo služby – 
obchod, sklady) a částečně pro navazující bydlení 
(maximálně 33 %). Protistrana namítala, že eko-
nomicky je současný typ výroby neudržitelný, ale 
že jsou připraveni spolupracovat na oboustranně 
přijatelném řešení. Místostarosta Růžek a  radní 
Kándl zdůraznili, že město se bude bránit roz-
růstání bytové zástavby do extravilánu. Zastupi-
tel Kaplan konstatoval, že je potřeba, aby vlast-
níci předložili alternativní návrhy řešení, které by 
mohlo město posoudit. Pokračovala další diskuse 
o  budoucnosti areálu Mramoru Slivenec. Radní 
Bezděk připomenul, že je na vlastnících, aby pro-
počítali a  navrhli ekonomicky reálné možnosti 
využití tohoto území, které by zároveň nebylo 
v rozporu s územním plánem. Zástupci Mramoru 
Slivenec souhlasili, že připraví návrhy rozvoje této 
lokality a předloží je k posouzení radě.

Ing. Jan Abel informoval radu, že drážní 
orgány nemají námitky proti úpravám pozemku 

města u  nádražního podchodu na straně k Vše-
norské ul., kde město plánuje výstavbu plochy 
pro parkování kol. Starosta doplnil diskusi infor-
mací o  významném daru MUDr. Hochové na 
pořízení stojanů na kola. Rada přijala souhlasné 
usnesení, které doporučuje zastupitelstvu tento 
dar přijmout a  MUDr. Zdence Hochové vyslovit 
mimořádné poděkování města Dobřichovice.

Dalším tématem byl přesun cyklostezky 
z  ulice Za Mlýnem do areálu statku. Proběhla 
diskuse s  řadou argumentů pro i  proti. Radní 
Kándl zdůraznil, že to není otázka pouhého pře-
značení trasy, cyklisté budou jezdit tudy, kudy to 
pro ně bude komfortnější. Rada nepřijala žádné 
usnesení, ale shodla se, že podobná změna nepři-
chází v úvahu do dokončení stavebních prací a za 
nejvhodnější řešení pokládá nechat rozhodnutí 
až po získání zkušeností z  praktického provozu, 
který ukáže, bude-li nová spojka pro cyklisty 
atraktivnější.

Řešila se dopravní opatření ve Všenorské ulici. 
Tajemník Prchal radě sdělil, že se právě chystá 
prověřit podnět na zákaz stání v  zatáčce této 
ulice. Ing. Abel doporučil udělat v celé ulici „zónu 
zákazu stání“ s výjimkou parkovacích zálivů. S tím 
rada vyslovila souhlas a  pověřila tajemníka, aby 
tento záměr jako představitel příslušného sil-
ničně správního úřadu převzal jako podnět 
k  prověření a  zpracování. Současně bylo navr-
ženo i další rozšíření „obytné zóny“ v ulici Svážné. 
Tajemník potvrdil, že situaci zná a zahájí silniční 
správní řízení, které to umožní.

Starosta Ing. P. Hampl vysvětlil radě potřebu 
víceprací při rekonstrukci zdravotního střediska. 

Ukázalo se, že vlhkost dosahuje takové míry, že 
je potřeba instalovat odvětrávatelnou tepelnou 
izolaci místo původně projektované. Rada vyslovila 
s tímto požadavkem souhlas. V diskusi se probrala 
také otázka možné výstavby venkovního výtahu, 
která je ale odvislá od případné dotace. Dr. Krato-
chvíl vznesl dotaz, zda se řeší odvodnění teras.

Rada rozhodla na základě doporučení sociální 
komise o  výběru nového nájemníka do uvolně-
ného bytu. Jedná se o zajištění sociálního bydlení 
na dobu určitou na 6 měsíců. Po podrobném 
prozkoumání jednotlivých žádostí došlo k  plné 
shodě s  návrhem sociální komise a  od 15. listo-
padu 2015 bude byt poskytnut žadatelce z Dob-
řichovic se dvěma dětmi, která je dočasné bytové 
nouzi.

Tajemník Prchal informoval radu o  havárii 
kotle v  mateřské školce a  předložil cenové 
nabídky z průzkumu trhu. Rada souhlasila usne-
sením s výběrem nabídky s nejnižší cenou.

Další usnesení, o které tajemník radu požádal, 
rozhodlo o  definitivní podobě názvu autobu-
sové zastávky ÚKZUS/Randova. Po diskusi došlo 
k  jednohlasnému usnesení o  používání názvu 
Randova.

Starosta informoval radu o postupu města při 
zajišťování náhrady škody za zničenou sochu tep-
loměru.

Městu byla nabídnuta k  využití nová tech-
nologie na opravu spár v  asfaltu. Rada doporu-
čila starostovi tuto technologii vyzkoušet při nej-
bližších opravách, a pak případně navrhnout do 
plánu oprav pro příští rok.

podle zápisů z jednání rady sestavil vk

Zasaď strom pro mír

V  pondělí, 21. září 2015, se žáci 1. stupně dob-
řichovické školy sešli společně s  učiteli a  hosty, 
aby zasadili na zahradě nový strom, který získali 
díky podpoře města. Promluvili hosté, děti sázely, 
zpívaly píseň “Chválím tě země má” a co víc, celé 
akci předcházel motivační přípravný týden a děti 
se nad stromy se svými učitelkami zamýšlely i je 
malovaly.  

To celé by nebylo vlastně nic až tak zvlášt-
ního, kdyby se touto akcí nepřipojili k celosvěto-
vému environmentálnímu projektu “Plant a Tree 
for Peace”, který pomáhá odstraňovat lhostejnost 
obyvatel Země k životnímu prostředí i dění mezi 
lidmi.

Mnohé napadne proč právě strom? To celé 
jde jistě vyjádřit mnoha dalšími způsoby, avšak 
strom je pro lidstvo symbolem života, dlouhově-
kosti a čistého ovzduší. Ve spolupráci s pořádají-
cími organizacemi Environment Online a  Lear-
ning about Forests  děti po celém světě zasadili 
od roku 2010 12 miliónů stromů.

Jde rozhodně o  velmi působivý a  silný čin, 
pokud sázení proběhne celé v  jeden daný den. 
Proto byl první strom zasazen okolo poledne 
v Oceánii, později potom, jak Slunce postupovalo 
po své dráze, byly další zasazeny v  Asii, Evropě 
a Africe. Nakonec celý tento řetěz stromů zamířil 

na oba americké kontinenty. V  jeden den se tak 
nejen obohatila naše modrá planeta o  statisíce 
nových stromů, ale zároveň se symbolicky spojilo 
mnoho lidí, kteří společně podporují myšlenky 
zachování klidu a rovnováhy na Zemi.

Již tento důvod by celé akci jistě stačil, ale 
pro nás byla velmi důležitá ještě jedna, ne menší, 
věc. Celou akcí jsme si totiž společně chtěli připo-
menout významného dobřichovického občana, 
pana Ing. Kyzlíka, který nejednoho z  nás naučil 
stromy znát a milovat, ochraňovat je a také sázet.

Nečinil to nijak složitě, jen plně využíval vlastní 
příklad, znalosti a  schopnosti a  díky tomu roste 
v  Dobřichovicích mnoho zajímavých stromů. 
Bohužel mu jeho předčasné úmrtí zabránilo 
v  této úžasné činnosti pokračovat a  my jsme se 
rozhodli jeho odkaz nezahodit a dokázat, že jsme 
se o stromech mnoho naučili. Na školní zahradě 
tedy od nynějška roste vzácný strom Cleroden-
dron, jehož mrazuvzdorný druh má na vhodném, 
ze tří stran chráněném, místě velkou šanci stát 
se dlouhověkým a  krásným pozorovatelem dět-
ských her a radostí. U stromu bude umístěna jme-
novka se základními údaji a  děti o  něj budou 
podle rozpisu pečovat.

Otevřeli jsme tak pomyslné dveře nové tradici, 
která může mít pro Dobřichovice a jejich obyva-
tele velký význam. Každoročně s  dětmi vyhle-
dáme místo, kde by mohl růst nový, krásný dlou-
hověký strom a na památku Ing. Kyzlíka jej zasa-

Zajímavosti

U budovy školy v Raisově ulici zasadily děti nový 
strom
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díme v  den, kdy se stromy sází po celém světě. 
Věříme tak všichni, že úřad města Dobřichovice 
nás opět za rok podpoří a  že krásných stromů 
poroste v Dobřichovicích vždy dostatek.

Jindra Solničková

Máme za sebou druhou účast 
v mezinárodním vzdělávacím 
projektu EDISON – AIESEC

V týdnu od 5. do 11. října jsme na naší škole opět 
hostili šestičlennou skupinu studentů z  různých 
koutů světa. Skupinka to byla skutečně různo-
rodá – Dalai z Brazílie, Adina z Rumunska, Wayne 
z Malajsie, Konatsu z Japonsko, Linh z Vietnamu 
a Maram z Tunisu.

Během pěti dnů stážisté prošli postupně 
všemi ročníky v  budově 2. stupně, v  některých 
třídách byli i několikrát. Rozvrh hodin, který jsme 
jim připravili, se orientoval na předměty, jejichž 
náplní jsou reálie. To znamená, že žáci se sezná-
mili s  historií, zeměpisnými informacemi, příro-
dou a kulturním bohatstvím, či vztahy ve společ-
nosti všech výše zmíněných zemí. Dorozumíva-
cím jazykem byla angličtina.

Stěžejním bodem programu byla zahradní 
slavnost, na kterou studenti připravili roz-
ličné variace jejich národních jídel. Vstupné 
našich žáků byla donáška něčeho dobrého, ryze 
českého. A  ochutnávat bylo co! Při této příle-
žitosti bych zde chtěla poděkovat všem našim 
žákům a jejich rodičům, kteří skutečně toto pod-
mínku dodrželi (bohužel ne všichni…), věnovali 
doma čas přípravě a  donesli skutečné dobroty. 
Na stránkách školy pak můžete zhlédnout foto-
grafie a videa z celého týdne.

Velký dík patří i mým kolegyním, které učí 4. 
– 9. ročník a pomáhaly nejen v hodinách samot-
ných, ale též se mnou podílely na přípravě 
rozvrhů pro stážisty, mimoškolního programu 
a na realizaci celé akce.

V  současné chvíli naši žáci vyplnili anketu 
s  dotazy na průběh minulého týdne, abychom 
měli zpětnou vazbu a  mohli ji použít při vytvá-
ření dalších podobných akcí. Probíhá celkové 
vyhodnocení, se kterým se budete moci seznámit 
v příštím vydání tohoto časopisu. Již nyní vám ale 
mohu sdělit, že se mi vyhodnocuje velmi dobře. 
Všechny odpovědi a ohlasy jsou nejen pozitivní, 
ale přímo nadšené!!! Což je moc dobře, vše bylo 
organizováno pro děti.  A ty, jak vidno, to velmi 
oceňují, takže to je zase dárek pro nás…

Hana Kráslová

Sedmáci v Německu

Žáci učící se němčinu ze 7. A, 7. B a dvě děvčata 
z  osmé třídy se vydali na zkušenou do němec-
kého Eschwege. Město Eschwege je uprostřed 
Německa a  také Evropy. Má krásně zdobené 
domy a plno zajímavých míst, my jsme se napří-
klad podívali na největší věž v Eschwege, k býva-
lému kostelu pro ženy, ke škole pro dívky, vedle 
které byla bývalá synagoga a na plno dalších míst 
a dozvěděli jsme se mnoho nového.

Od úterý až do čtvrtka jsme dojížděli do 
Anna-Frank-Schule. První den nás tam přivítal 
pan starosta Alexander Heppe, paní ředitelka 

Kerstin Ihde, pan učitel Klaus, paní učitelka Ale-
xandra Gödicke, která nás všechny tři dny vyučo-
vala němčinu a dva žáci ze školy. Partnerství mezi 
naší školou ZŠ Dobřichovice a  Anne – Frank – 
Schule trvá už od roku 1996. Mezi těmito dvěma 
školami je pár rozdílů. V  jejich škole mají úplně 
zakázané mobily zatím, co na naší je můžeme 
používat o přestávce. V Anne – Frank – Schule je 
třída pro cizince, kde se žáci učí německy a když 
už umějí plynně německy, jdou do normální 
třídy.

Každý den odpoledne jsme navštěvovali zají-
mavá místa v Eschwege a jeho okolí. Např. Pohra-
niční muzeum, Hrad Wartburg a Dračí soutěsku. 
Jeden den po programu jsme si také zasportovali.

Cestou tam jsme se zastavili v  Drážďanech 
a cestou zpátky v Lipsku.

V  Německu se nám moc líbilo a  děkujeme 
paním učitelkám Janě Babicové, Lucii Adamcové 
Kneidlové, panu řediteli a všem, kteří tam s námi 
byli.

Vendula Plazzerová a Annelie Kubátová ze 7. B

Dovětek:
Tato akce byla pro děti zcela zdarma na základě 
peněz, které škola získala z výzvy č. 56 operačního 
programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost 
– Zahraniční jazykově-vzdělávací pobyt pro žáky.

Kyzlíkova stezka

V létě letošního roku byla v Praze – Suchdole zpří-
stupněna Kyzlíkova stezka. Vede ze Starého Such-
dola k Únětickému potoku, kde Ing. Pavel Kyzlík 
našel památný strom  – vrbu bílou.

Je to další důkaz, že nedávno zemřelý Pavel 
Kyzlík byl aktivní nejen u  nás v  Dobřichovicích, 
ale i na dalších místech, kde vyhledával, zkoumal 
a dokumentoval výskyt cenných stromů.

Pojmenovat po Ing. Kyzlíkovi v  Dobřichovi-
cích ulici, jiné veřejné prostranství nebo alej je 
určitě výzvou pro naše zastupitele.

vk

Maturanti Gymnázia Oty 
Pavla mezi nejlepšími v ČR

Letošním maturantům šestiletého studia se testy 
státních maturitních zkoušek obzvláště vyda-
řily. Dle zveřejněných dat Centra pro zjišťování 
výsledků ve vzdělávání se v hodnocení didaktic-
kých testů z  českého jazyka umístili na 2. místě 
v celé ČR, a to se ztrátou pouhých patnácti setin 
průměrného percentilového umístění v  porov-
nání s první školou. V testech z anglického jazyka 

Šestičlenná skupina studentů ze všech koutů světa navštívila naší školu

Žáci sedmých tříd v partnerské škole v německém Eschwege
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skončili na 3. místě v ČR a v matematice obsadili 
příčku nejvyšší – 1. místo v ČR!

Vynaložení píle a  úsilí se také zúročilo v  cel-
kovém hodnocení maturitních zkoušek (včetně 
školní části), kde 7 žáků prospělo se samými jed-
ničkami a 15 žáků prospělo s vyznamenáním.

Našim maturantům přejeme, aby nabyté zna-
losti a zkušenosti dokázali využít ve svém profes-
ním i osobním životě.

Za tým pedagogů Gymnázia Oty Pavla
RNDr. Jana Hrkalová, ředitelka

Řevnická kavárna Modrý 
domeček přivítá advent 
v novém

V rámci potřeb a  rostoucího zájmu o  rozšíření 
komunitních služeb pro osoby s  duševním one-
mocněním využilo občanské sdružení Náruč 
možnosti zažádat prostřednictvím Ministerstva 
zdravotnictví České republiky, které se v  rámci 
reformy psychiatrické péče zaměřuje na plno-
hodnotné začleňování duševně nemocných do 
společnosti, o grant z Norských fondů. Cílem pro-
jektu je vybudování nových prostor pro chrá-
něnou práci, sociální rehabilitaci a  terapii osob 
s duševním onemocněním.

Vzhledem k  úspěšnému postoupení této 
žádosti byla začátkem září 2015 zahájena rekon-
strukce prvního patra chráněné kavárny Modrý 
domeček, které se v  minulosti využívalo jako 
galerie, později však už víceméně sloužilo pouze 
jako depozitář.

Díky stavebním pracím, které aktuálně pro-
bíhají, dojde k rozšíření stávající kavárny až o 20 
míst, bude vybudován nový prostor pro před-
náškovou činnost, vznikne zde nová kuchyně 
a  samostatná místnost pro individuální a  skupi-
novou práci pro zaměstnance s  duševním one-
mocněním. Paralelně s tím bude přistavěna také 
nová část s šatnami a hygienickým zázemím pro 
tyto osoby.

Otevřením nových prostor dojde také k navý-
šení kapacity sociální rehabilitace, zvýšení počtu 
chráněných pracovních míst a  získání prostoru 
pro krátkodobé stážisty z cílové skupiny.

Projekt také podpoří širokou veřejnost, která 
zde může získat potřebné informace v  rámci 
cyklu přednášek na téma duševní zdraví I odbor-
ného poradenství. Využíváním už tak dnes velmi 
kvalitních služeb rozšířené kavárny se budou 
lidé nepřímo podílet na úspěšné integraci cílové 
skupiny v komunitě.

MH

Tábory Arteradky

V  nedávném létě se konal první ročník příměst-
ských táborů Arteradky, pořádaný tandemem 
zkušených výtvarnic – Radkou Charapovovou 
a  Editou Elsnicovou. Tábor se nesl v  nezkrot-
ném tempu hravých dnů, prosycen kreacemi slu-
nečních paprsků na vlně volné tvorby, a  ve víru 
nespoutané fantazie. Pro tvůrčí procesy dětí, 

Na výstavě kreseb Karla Zemana
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které by se daly přirovnat k živlům přírody, nám 
poskytoval útočiště převážně plenér v okolí Dob-
řichovic, ve kterém děti čerpaly inspiraci, učily 
se jej pozorovat a  následně interpretovat skrze 
sebe prostřednictvím nejrůznějších výtvarných 
technik.   Celé naše konání se neslo v  duchu 
radosti z prožívání výtvarných procesů.

Dotvářením prvků a  modelací krajiny jsme 
ochutnali hravý landart. Výsledek, který je z místa 
činu těžko postřehnutelný, jsme sledovali zpo-
vzdálí z  vyvýšeného místa a  byli jsme svědky, 
jak se jeho jednotlivá zrnka spojila do vzájemné 
pospolitosti.

Pošimrali jsme barvy štětci, při malbách. Tužky 
krasobruslily po ledově bílém papíře a  vykružo-
valy piruety jakoby ve stavu beztíže. Křídy v rukou 
dětí svým barevným závojem něžně pokryly 
věčně zachmuřený asfalt.

Přivoněli jsme si k  lipovému dřevu v  dílně 
uměleckého truhláře a  pod jeho vedením vyře-
zali lipový list z  lipového dřeva. Podivili jsme se 
nad tajemnou alchymií techniky sítotisku. Ateliér 
v  DoDomku se na celý den  proměnil v  experi-
mentální   sítotiskovou dílnu a  děti se obratně 
učily sítotiskové technice.

Odvážně jsme se vypravili do džungle praž-
ských ulic a navštívili výstavu Art Brut v holešovic-
kém Doxu. S druhým turnusem pak stálou expo-
zici Karla Zemana. Děti vám, rodičům a blízkým, 
zhotovily a poslaly originální pohlednice.

Rády bych poděkovaly všem dětem za pří-
jemnou společnost a  pěkné prožitky horkých 
dní. Hostům, Filipu Královi a  Luďkovi Pelclovi 
za ukázky své práce. Kdyby to vám, dětem, bylo 
málo, přijďte mě navštívit do ateliéru dobřicho-
vického DoDomku.

RCh

Na dobřichovickém zámku se 
znakovalo v rámci projektu 
Krásná řeč

Třetí týden v září byl mezinárodní týden neslyší-
cích, který oslavilo i město Dobřichovice. Na náš 
zámek se 23. září sjelo několik desítek dětí ze  ZUŠ 
Černošice a z jejích poboček v Rudné a ve Všeno-
rech (žáci MgA. Zuzany Čížkové) a  děti ze školy 

pro sluchově postižené děti a mládež Holečkova 
z Prahy 5.

Malířský workshop zahájila v  zámeckém 
sále vernisáž výstavy děl z  minulých ročníků. 
Kromě ředitelky školy Ludmily Plzákové a býva-
lého ředitele školy Holečkova, zástupce odboru 
kultury Andrei Kudrnové a  dalších, děti přivítal 
i  starosta města Dobřichovice Ing. Petr Hampl 
v  dobovém kostýmu. O  chvíli později pokračo-
val společně s Lucií Kölbersberger, žákem Maty-
ášem Müllerem a  ochotnickým hercem MgA. 
Vojtěchem Zítou v divadelní scénce, která měla 
dětem objasnit, proč se toto město jmenuje 
Dobřichovice. Tedy do břicha, aby bylo plné 
a bylo toho více!

Po vernisáži výstavy obrazů s  motivem 
znakové řeči, prstové abecedy a rukou, které dětí 
ze všech tří míst vytvořily během předcházejí-
cího školního roku a na workshopech, se začalo 
malovat zejména na plátna, které autorka pro-
jektu MgA. Zuzana Čížková slepila po dvojicích, 
aby vždy jeden žák z  poboček Všenory a  Rudná 
maloval na jednom diptychu (dvojplátně) 
s žákem ze školy pro sluchově postižené děti.

Zadání bylo jen jedno, aby pokud možno obě 
dvě plátna přilepená k sobě, tvořila jeden celek, 

jeden obraz. Tato plátna mohou návštěvníci 
výstavy také vidět v  expozici v  dobřichovickém 
zámku do 23. října 2015.

Po malování děti hledaly poklad a šermovaly 
s rytíři, tedy Vojtěchem Zítou a Petrem Hamplem. 
Celý projekt průběžně zaznamenával Televizní 
klub neslyšících České televize a  lze si je najít 
v internetovém archivu ČT.

Projekt je zaměřen nejen na výtvarnou 
tvorbu, ale i na rozvoj osobnostní a sociální inte-
ligence dětí. Nejen že se žáci museli mezi sebou 
domluvit během vytváření diptychu, vznikly mezi 
nimi během workshopů v Mokropsech a v Dob-
řichovicích silnější vazby, které se stále rozvíjejí.

Ačkoliv tento projekt je již u  konce, spolu-
práce mezi těmito dětmi u konce rozhodně není.

Naopak začínáme s  dalším projektem, jehož 
výstupem bude komiks. Na jeho příběh se 
můžeme těšit za několik měsíců.

Za podporu děkujeme městům Dobřichovice 
a Černošice, spoluautorům a organizátorům akce 
Občanskému sdružení pro Všenory a ZUŠ Černo-
šice. Hlavními patrony akce jsou prestižní holand-
ský výrobce Royal Talens a  jeho dovozce do ČR 
– Nielsen.

ZČ  

Sbírka pro uprchlíky 
v Dobřichovicích

Statisíce lidí prchají do Evropy před válkou, 
útlakem nebo nesnesitelnými životními podmín-
kami, které nyní panují v jejich zemích. Neexistuje 
v tuto chvíli závažnější problém, který musí řešit 
nejen státy a politici, ale také každý jeden z nás, 
občanů Evropy.  Pro všechny, kteří cítí potřebu 
pomoci, jsme v  Dobřichovicích zorganizovali 
sbírku oblečení, potravin a  dalších potřebných 
věcí. Shromážděnou materiální pomoc jsme už 
dvakrát odvezli přímo na místo, kde je potřeba.

Ne každý si dokáže z  tepla domova při sledo-
vání zpráv o uprchlících v televizi nebo na internetu 

představit, jak to skutečně mezi utečenci vypadá. 
Jaká je tam atmosféra, jací jsou lidé, kteří k  nám, 
resp. do Evropy, utíkají. Nabízím vám své zážitky…

Naše první cesta na konci září vedla na ostrov 
Kos. Bylo ještě vedro. Tam jsme pomáhali lidem, 
kteří právě překonali asi 5 km cestu po moři. Lístek 
na člun je stál 1200 – 1300 euro, některé rodiny se 
vydaly ze všech peněz. Uvědomili jsme si, že v těch 
lidech nesmíte vidět dav, ale poslouchat jejich 
životní příběhy, které jsou velmi smutné. Potkali 
jsme holčičku, která šla jen s  tatínkem, protože 
neměli dost peněz, aby s nimi mohla jít i maminka. 
Mluvili jsme anglicky se vzdělanými lidmi, které 
pašeráci obrali o všechny peníze, ale kteří se na nás 
usmívali a pořád doufali v lidské dobro. Takových 
dojemných příběhů jsme vyslechli spoustu.

Na záběrech v  televizi a  na fotkách je vidět 
množství mužů s  drahými telefony… Rodiny 
nemají tolik peněz, aby se vypravili na cestu 
všichni. Prodávají majetek, aby si mohli koupit 
dobrý mobil s  GPS, a  podle něho jdou směr 
Evropa. Až vydělají, pošlou i pro manželku a děti, 
až přestane válka a v zemi bude bezpečno, rádi 
se vrátí domů. Zkuste si představit situaci, která 
by vás donutila skoro vše prodat, opustit rodinu 
a vydat se na jiný světadíl…

Z  druhé cesty jsme se právě vrátili. Zamířili 
jsme do Babske na chorvatsko-srbské hranici. 
Nyní už byla zima. Viděli jsme spoustu zoufalých, 
vyčerpaných, prochlazených lidí, hladových, jen 
s igelitkou. Nebyli to bojovníci IS, ale lidé a rodiny, 
kteří utíkali před válkou a  násilím. Přivezli jsme 

Jedno slyšící a jedno neslyšící dítě malovaly na jedno dvojplátno jeden motiv

Názory čtenářů
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plné auto a vlek jídla, oblečení a dalších věcí, na 
místě jsme ještě něco dokoupili.

Jak to v  Babske vypadá? Pomoc zde organi-
zují Češi. Zázemí na práci je ve vojenském stanu 
a přístřešku. Ve stanu jsou uložené hromady oble-
čení a sklad jídla. Elektřinu dodává generátor na 
benzín, který stále vypadával, voda není, všude 
je bláto.

Přijíždějí autobusy, lidé vystupují na cestu. 
Dříve tu byl chaos, lidé po sobě i  šlapali, nyní 
pomáhají čeští dobrovolníci, kteří lidi formují do 
padesátičlenných skupinek. Vysvětlují jim situaci, 
co je čeká, v  které zemi jsou, protože uprch-
líci jsou zmatení a  vyděšení, stále se ptají, jestli 
nepojedou do Maďarska. Průvodci musí udržet 
skupinu pohromadě, aby se nespojila se skupi-
nou předchozí. Stále se posunují, protože vidí 
závoru, a ta je táhne ke svobodě.

Mezi tím jim vydáváme oblečení. Kdo je bos, 
dostane ponožky, rozdáváme svetry, kontrolu-
jeme miminka, balíme je do fólie. Vaříme litry 
čaje s cukrem a roznášíme je. Další dobrovolníci 
třídí oblečení – to je nesmírně náročné, protože 

skladem projdou tuny oblečení a  vše se musí 
dělat v  rychlosti, neboť skupinky se posunují 
a musíme se starat zase o další.

Zrovna když jsme byli na místě, autobusy pře-
staly uprchlíky odvážet, ale noví neustále přijíž-
děli. Byla strašná zima a  studený vítr, noc a  tma 
a běženci se hromadili v ohromných zástupech na 
dešti, bez přístřeší, klepali se zimou. Mezi nimi děti 
a  kojící maminky, všude bylo bláto a  nedalo se 
nikam sednout. Po sedmi hodinách začaly auto-
busy zase jezdit. Udržet tuto skupinu byl nadlid-
ský úkon, ale s dalšími Čechy jsme to zvládli. Zapá-
lili jsme ohně, aby se lidé aspoň trochu ohřáli.

Uprchlíci, se kterými jsme se setkali, byli 
pokorní, vděční, stále děkovali. Mnohokrát 
nám pomáhali sami usměrnit některé lidi, kteří 
se nechovali zrovna přiměřeně. Když jsem jim 
řekla, že jsem byla na Kosu v Řecku zachraňovat 
lidi z moře, jeden Syřan to přeložil a ti lidé začali 
tleskat. Byla jsem dojatá a musela jsem jim podě-
kovat za to i já.

Vím, že děláme dobrou věc a že naše pomoc 
má smysl. Pomáháme lidem v  nouzi, v  přímém 

ohrožení života. Osobně jsme poznala, že to není 
neosobní pochodující dav, ale jednotlivci s  pří-
během, často vzdělaní, inteligentní, pomáha-
jící si navzájem, hrdí i  v  té situaci, ve které jsou. 
V mnohém bychom si z nich mohli vzít příklad.

Další cestu plánujeme od 22. do 25. října, 
kam, to se rozhodne před odjezdem. Kdo by 
chtěl jet s námi a pomáhat, je vítán. Je to zážitek 
na celý život, díky kterému mnozí přehodnotí 
svůj žebříček hodnot. Ne každý může odjet, ale 
pokud chcete pomoci, můžete přispět do sbírky 
a sdílet informaci dál. Nejdůležitější jsou peníze, 
za které na místě můžeme koupit, co je potřeba, 
např. tepelné fólie na zahřátí dětí. Peníze můžete 
posílat na náš transparentní účet. Dále pokra-
čuje i  sbírka zimního oblečení a  obuvi, přede-
vším pánských bot, jídlo dovážet nemůžeme.

Děkujeme všem, kteří pomáhají.
Číslo účtu: 2100400860/2010 (Fio banka)
Sběrné místo pomoci: Ganesha, Palackého 

453, Dobřichovice
Kontakt: 603 172 875

Martina Janoušová

Volejbal v polovině října

Začátkem října se rozeběhl kolotoč volejbalových 
soutěží, ve kterých je Sokol Dobřichovice zastou-
pen dvěma družstvy mužů, družstvem žen a druž-
stvem starších žákyň. Uvádíme výsledky jejich 
dosavadních utkání a  přehled domácích zápasů 
do konce listopadu. Doplňme ještě, že  družstvo 
dobřichovických seniorek se zúčastní  mistrovství 
republiky ve volejbale veteránek, které proběhne 
ve dnech 17. a 18. října v Jindřichově Hradci.

Muži A, první liga
V prvních dvou utkáních naši na domácí půdě 

překvapivě hladce zvítězili nad loňským vítězem 
1. ligy ČZU Praha B  a stejným poměrem  3:0 i nad 

nováčkem soutěže, nad Domažlicemi. Eufórii 
z  výborného začátku   poněkud zchladilo násle-
dující utkání v  Brně, v  němž naši prohráli 3:0. 
Nálada se však mírně zlepšila   po následujícím 
zápase ve Starém Městě, ve kterém zvítězili 3:1.      

Doma budou hrát 30. a 31. října s Turnovem 
a  s MFF Praha a  potom 20. listopadu s  Českými 
Budějovicemi B.

Ženy A, první liga
Zatím odehrály pouze dvě utkání, a  to 

v Českých Budějovicích s družstvem Pedagogické 
fakulty. Zatímco v prvním bez problémů 3:0 zvítě-
zily, ve druhém už nějaké problémy zřejmě byly, 
protože prohrály 3:2.

Doma budou mít za soupeře 13. a  14. listo-
padu   Rokycany, 20. a  21. listopadu Pedagogic-

kou fakultu České Budějovice a  pak 4. a  5. pro-
since Žižkov.

Muži B, krajský přebor první třídy
Stejně jako Áčko žen, i  Béčko mužů má za 

sebou teprve dva zápasy; na rozdíl od žen však 
oba neúspěšné – doma dvakrát prohráli s Dobříší 
(3:0 a 3:1).    

Na domácím hřišti budou hrát 14. listopadu 
s Vlašimí a 28. listopadu s Kolínem.

Starší žákyně, krajský přebor
Ve své výkonnostní skupině naše děvčata 

ještě nehrála, čeká je až domácí turnaj 8. listo-
padu. Budou na něm hrát s Rakovníkem, s Kutnou 
Horou a s Kostomlaty.

HgS

Louskáček – pomozte dětem 
s realizací

Ačkoliv soudný člověk by řekl, že do Vánoc je 
ještě docela daleko, děti ze ZUŠ Dobřichovice, 
Tanečního studia Hanky Tuháčkové a  Kukadýlka 
už mají plné ruce, nohy i pusy práce s nastudo-
váním LOUSKÁČKA. Jelikož bude účinkujících 
dohromady ke stovce (80 dětí, 9 dospělých herců 
+ pedagogové), koordinace zkoušení je celkem 
náročná. Děti o  mikulášském víkendu společně 
pojedou na soustředění do Monínce.   Přestože 
tento projekt má laskavou podporu Města Dobři-
chovice formou grantu, peníze rozhodně nestačí, 
a tak se realizační tým rozhodl uspořádat interne-
tovou finanční sbírku na serveru HITHIT.

Ptáte-li se, na co děti potřebují peníze, prosím 
vězte, že pořízení  kostýmů, pronájem autobusů, 

které děti dovezou na soustředění, pronájem 
zvukové a světelné techniky, pořízení kulis, rekvi-
zit, grafických návrhů scény a  plakátů, propa-
gace, atd atd.., to vše  může v nákladech vystou-
pat až ke 160 tisícům..  Na každého, kdo se roz-
hodne přispět byť stokorunovou částkou, čekají 
zajímavé   odměny, ať už ve formě upomínko-
vých předmětů – placek, triček, hrnků, ručně ple-
tených ponožek, soukromé lekce na hudební 
nástroj, poděkování v  programu či samozřejmě 
vstupenky   na představení..   Sbírka je časově 
omezená, končí 16. listopadu, proto prosím se 
svou pomocí příliš neváhejte. Odkaz na sbírku 
najdete na webu  www.kukadylko.com  či na 
webu ZUŠ Dobřichovice, nebo se můžete infor-
movat přímo v  ZUŠ u  Gabriely Bělíkové, tel. 
777663326.

Nezapomeňte si pustit úvodní agitační video! 
LK

Sport

Kultura u nás i v okolí

Kulturní přehled 
Dobřichovice 
listopad 2015

l. listopadu v neděli od 15:00 
v sále MUDr. Fürsta
Divadélko: O červené 
Karkulce

Hraje Malé divadélko Praha pod 
vedením  Aleny Novákové-Kopecké, 
která je pátou generací slavného 
loutkohereckého rodu Kopeckých.
Pořádá: Kulturní centrum města 
Dobřichovice
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15. listopadu v neděli od 15:00 
v sále MUDr. Fürsta
Divadélko: Osm dní v nebi 

Hraje divadlo Ant. Novotného.
Pořádá: Kulturní centrum města 
Dobřichovice

15. listopadu v neděli od 17:30 
v sále MUDr. Fürsta
Beseda Aleny Šarounové: 
Ilustrované středověké bible 
a ikony

Jaká byla ve středověku role ilustrací? 
Proč jsou „jiné“ než ty dnešní? Ikony 
a obrazoborectví. Zvláštní zobrazování 
prostoru a času. Symbolika, které už vět-
šinou nerozumíme. Ukázky mistrovských 
výtvarných děl skrytých v církevních ruko-
pisech. Všichni účastníci našeho setkání 
obdrží i písemné materiály. Přijďte se 
potěšit uměním starých mistrů! Pořádá: 
Kulturní centrum města Dobřichovice

21. – 29. listopadu  
v sále MUDr. Fürsta
Květinové dekorace – 
tradiční prodejní výstava

Otevřeno denně od 12h do 19h. Pořádá: 
Martina Dvořáková, kontakt: 606-130291

28. listopadu v sobotu  
od 8:00 na zámku
Adventní trhy

Pořádá: Kristýna Pánková

28. listopadu v sobotu
Slavnostní Mostový 
ohňostroj v 17:00 u zámku 
pod mostem a od 20:00 
Mostový ples

ve sportovní hale Bios (vystoupí profesio-
nální tanečníci, mistryně světa ve skákání 
přes švihadlo Rebels O.K, a kapely Gurma-
nia Band – hudba ke standardním tancům 
a Mezcla Orquesta – kubánské a latinsko-
americké rytmy) Předprodej vstupenek 
od listopadu na sekretariátu městského 
úřadu. Pořádá: Město Dobřichovice

Připravuje se na prosinec:

12. prosince dětský vánoční jarmark
13. prosince v 15h adventní setkání seniorů 
se zpěvem a vzpomínkové  odpoledne na 
Ing. Pavla Kyzlíka v sále MUDr. Fürsta.  
18. prosince Kukadýlko Vánoční hra
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ŘEVNICE

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725 852 815 kultura@revnice.cz

Jana Vaculíková a BAND
V neděli 22. 11. se můžete těšit na koncert 
členky pedagogického sboru řevnické ZUŠ 
Jany Vaculíkové. Koná se v  sále řevnického 
Zámečku od 18.30 hod. Zazní písně z  jejího 
úspěšného autorského alba „Návraty“ i  songy 
a árie vánoční jako předzvěst blížících se vánoc. 
Zpěvačku doprovodí pět muzikantů, kteří už se 
stejně jako Jana na koncert v Řevnicích těší.

VS

Kino Řevnice listopad 2015
(více na www.kinorevnice.cz)
středa 4. listopadu 20:00  - Amy,  90 Kč
pátek 6. listopadu 17:00 (DIVADLO)
Balada pro banditu
sobota 7. listopadu 15:30 – Snoopy, 120 Kč
sobota 7. listopadu 17:30 – Ztraceni v Mnichově, 
120 Kč
sobota 7. listopadu 20:00 – Spectre, 120 Kč
středa 11. listopadu 20:00 – Aferim, 100 Kč
pátek 13. listopadu 20:00
Sicario: Nájemný vrah, 110 Kč
sobota 14. listopadu 19:00 (DIVADLO DDS) – 
Sladké tajemství
středa 18. listopadu 20:00 – Victoria, 90 Kč
čtvrtek 19. listopadu 20:30 – Eric Clapton: Live at 
the Royal Albert Hall, 200 Kč
pátek 20. listopadu 20:00 – Spectre, 120 Kč
sobota 21. listopadu 15:30 – Proč jsem nesnědl 
svého taťku, 110 Kč
sobota 21. listopadu 17:30 – Hunger Games: Síla 
vzdoru 2. část, 120 Kč
sobota 21. listopadu 20:00 – Steve Jobs, 120 Kč
středa 25. listopadu 15:00
Celebrity s.r.o., 110 Kč
středa 25. listopadu 20:00 – Berani, 90 Kč
pátek 27. listopadu 20:00 – Gangster Ka: Afričan, 
130 Kč
sobota 28. listopadu 15:30 – Mrkáček Bill, 100 Kč
sobota 28. listopadu 17:30
Rodinka Baliérových, 90 Kč
sobota 28. listopadu 20:00
Snow Film Fest 2015, 90 Kč 
(senioři, studenti 60 Kč)

ČERNOŠICE

Odbor kultury MěÚ Černošice. Tel: 251641116 
nebo 602-200817, mail: kultura@mestocernosice.
cz, http://www.mestocernosice.cz

Jitka Šuranská trio
Jitka Šuranská vyrůstala v  Kudlovicích, 
vesnici   poblíž Uherského Hradiště, srdci morav-
ského Slovácka. Kolem zněla při různých příleži-
tostech cimbálová muzika a  zpěv místních mužů 
i žen. Jitka po léta hrála a zpívala ve vynikající Cim-
bálové muzice Stanislava Gabriela a  dnes hraje 
dokonce i  se Zlínskou filharmonií. Sama se stala 
jedním z  nejvýraznějších mladých hlasů morav-
ské písňové tradice. Zásadní bylo Jitčino setkání 
s  Jiřím Plockem a    působení v  duu Hudecká Jitka Šuranská a její trio
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úderka, které významnou měrou ovlivnilo její 
další hudební směřování. CD Písňobraní získalo 
cenu Anděl v kategorii World music za rok 2005.

V roce 2013 vyšlo Jitčino první sólové album 
Nězachoď slunečko, na kterém se podíleli výji-
meční muzikanti – Stanko Palúch, Róbert Ragan, 
Marcel Comendant, Marek Pastírik, Michal Müller, 
Jirka Plocek, Martin Bzirský, Petr Vavřík a  Marcel 
Gabriel. Toto CD získalo cenu Anděl 2013 v kate-
gorii World music. Proto neváhejte a  přijďte se 
zaposlouchat do muziky, která vás pohladí nejen 
na duši. Trio hraje ve složení   Jitka Šuranská – 
zpěv, housle,   Martin Krajíček – zpěv, mando-
lína, Marian Friedl – zpěv, kontrabas, malý cimbál, 
lidové flétny.

Koncert se koná ve čtvrtek 12. listopadu od 
20.00 v černošickém Club Kinu. Vstupné 150 Kč.

pb

MELANIE SCHOLTZ QUARTET (JAR)
Město Černošice vás zve z  důvodu vyprodání 
českého turné mimořádně v  pondělí 23. lis-
topadu od 20.00 do Club Kina na hudební 
bonbónek v  podání MELANIE SCHOLTZ 
QUARTET   z  JAR. Melanie pochází z  hudební 

rodiny, od pěti let se učila na piano, od 16 let 
soukromě studovala zpěv. V  roce 1997 zahájila 

svá školní studia zpěvu na College of Music Uni-
verzity Kapského Města, jež absolvovala v  roce 

Melanie opět vystoupí v Černošicích
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PC Akademie pořádá v Dobřichovicích:
Počítačové kurzy pro začátečníky i pokročilé – dopolední, 
večerní, nebo víkendové.
Kurzy jsou vhodné i pro seniory.

•  Základy ovládání PC  •  Jak na Internet

•  Správa fotek a obrázků

•  Kurzy MS Office–Word, Excel, PowerPoint

Pořádá Dobřichovický Domek, informace a přihlášky 
na tel. 602395228 a na www.pckademie.cz.PRODÁVÁTE BYT?

V Dobřichovicích a okolí hledáme byty pro 
naše klienty o velikosti 2+1 a 3+1.

  zajistíme komplexní servis včetně 
poradenství, právního a finančního 
servisu

  jednáme rychle a profesionálně
Sjednejte si nezávazné setkání s makléřem:
Mgr. Jan Vanický
Tel.: 604 27 33 58
Email: jan.vanicky@vanhypo.cz         R E A L I T Y

Město Dobřichovice nabízí k pronájmu 
prostory hotelu Pod Vinicí
Pražská ulice 345, Dobřichovice (včetně části přilehlého dvora).
K pronájmu se nabízejí prostory, které dosud sloužily jako restaurace 
a hotel. Jsou částečně vybaveny zařízením pokojů, restaurace 
a kuchyně, ale město netrvá na uvedeném využití.
Prohlídka objektu je možná po předchozí telefonické dohodě za účasti 
pověřeného pracovníka městského úřadu na tel. 257 712 182.
Minimální nájemné je 25 000,- Kč za měsíc. 
Dotazy zasílejte prosím na info@dobrichovice.cz.
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Tiskárna JDS, spol. s r. o.

Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

D
ů

l
e

ž
i

t
á

 
t

e
l

e
f

o
n

n
í

 
č

í
s

l
a

2000 v  oboru „operní a  jazzová pěvkyně“. 2002 
Melanie Scholtz vyhrála cenu „Best   Jazz Voca-
list“. V roce 2006 realizovala své debutové album 
s  názvem „Zillion Miles“. Melanie je zde sklada-
telkou textů i  hudby. V  roce 2009 nahrála své 
druhé CD s norským trumpetistou a producen-
tem Olem Jornem Myklebustem.

Během své kariéry zpívala ve Španělsku, Por-
tugalsku, Nizozemí, Maroku, Norsku, Švédsku 
a  Rakousku, spolupracovala s  mnoha hudeb-
níky různých občanství i národností. Kromě spo-
lupráce s  celou jihoafrickou jazzovou špičkou 
je třeba jmenovat norskou kapelu Inkala, bel-
gického pianistu Jacka van Polla a  dvě jazzové 
veličiny, kterými jsou dodnes Al Jarreau a  Joe 
McBride. Melanie Scholtz Quartet     již v  Černo-
šicích několikrát   vystupoval a  vždy to byl jedi-
nečný zážitek, a  proto věřím, že si na tento 
koncert najdete čas i  v  pondělí 23. listopadu. 
Vstupenky na koncert  obdržíte za 150 Kč v před-
prodeji (minimarket u  černošického nádraží) 
nebo za 180 Kč na místě před koncertem. Více 
informací najdete na www.melaniescholtz.com. 
Srdečně zve město Černošice.

Pavel Blaženín

PRAHA – RADOTÍN

Kulturní středisko U  Koruny, nám. Osvobodi-
telů 15, Radotín. Tel. 257 911 746. Internet: www.
ukoruny.net nebo www.praha16.eu. Nabízíme 
hlídání dětí.
Úterý 10.11. Laboratoř Ímprovizace NOA 
a Simona Babčáková od 19.00 hodin
Čtvrtek 19. 11.  Divadlo V.A.D. Upokojenkyně, 
komedie nejen o stáří
Sobota 5.12. Kočovné divadlo Ad Hoc: Il Cong-
leatore- Zmrazovač, opera mafia od 18.30 hodin
Sobota 5.12.  Kočovné divadlo Ad Hoc: 
S  úsměven nepilota,  komicko poetické pásmo 
hudby, slova i tance od 21.00 hodin
Neděle 6.12. Kočovné divadlo Ad Hoc: Il Cong-
leatore- Zmrazovač, repríza opera mafia
od 18.30 hodin. Změna programu vyhrazena


